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Sultan Selangor ucap takziah
Shah Alam: Sultan Selangor,
Sultan Sharafuddin Idris Shah
dan Tengku Permaisuri Selangor,
Tengku Permaisuri Norashikin
menzahirkan ucapan takziah ke-
pada keluarga Muhammad Haziq
Mohd Tarmizi, 17, yang disahkan
maut dalam serangan ke atas dua
masjid di Christchurch, New Zea-
land, Jumaat lalu.
Menerusi perutusan yang di-

muat naik dalam laman sosial Fa-
cebook Royal Selangor Office se-
malam, Sultan Sharafuddin ber-
titah, baginda amat dukacita
dengan tragedi serangan berdarah
ke atas duamasjid berkenaan yang
menyebabkan seorang rakyat Ma-
laysia terkorban dan tiga lagi ce-
dera.

“Beta dan Tengku Permaisuri
Norashikin ingin menzahirkan
ucapan takziah kepada keluarga
Allahyarham Muhammad Ha-
ziq.
Semoga keluarga Allahyarham

sabar dan reda dengan dugaan ini.
Beta mendoakan semua mangsa
yang terjejas dengan tragedi ini
akan kembali pulih dan sembuh
seperti sedia kala.

Harap umat Islam tabah
“Beta juga berharap tragedi se-
umpama ini tidak akan berulang
lagi dan semoga semuaumat Islam
di seluruh dunia terus tabah dan
bersatu hati,” titah baginda.
Sementara itu, kerajaan negeri

Kedah merakamkan ucapan ta-

kziah kepada keluargaMohdHaziq
dan mendoakan supaya keluarga
Allahyarham tabah menghadapi
dugaan itu.
Menteri Besar, Datuk Seri Mu-

khriz Mahathir, berkata beliau be-
rasa cukup hiba menerima berita
Mohd Haziq disahkan terkorban
dalam kejadian serangan ganas
itu.
“Semoga roh Allahyarham di-

tempatkan dalam kalangan me-
reka yang beriman,” katanya da-
lam kenyataan semalam.
Mukhriz berkata, pihaknya juga

mendoakan ayah Allahyarham,
Mohd Tarmizi Shuib, 42, dan adik-
nya, Mohd Haris Mohd, 12, yang
sedang menjalani rawatan, segera
sembuh.
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MDHS anjur pertandingan 
fotografi landskap

KUALA KUBU BHARU 
- Majlis Daerah Hulu Sela-
ngor (MDHS) menganjur-
kan pertandingan fotogra-
fi landskap sempena 
sambutan Bulan Senibina 
Landskap Sedunia bermu-
la 1 Mac hingga 5 April 
depan.

Pegawai Komunikasi 
Korporat Majlis Daerah 
Hulu Selangor (MDHS), 
Junainah Abdullah berkata, 
pertandingan tersebut ber-
temakan taman awam dan 
rekreasi dengan penyerta-
an secara percuma.

Menurutnya, juara ba-
kal membawa pulang  
wang tunai RM600 mana-
kala RM300 di tempat dua 
dan ketiga, RM100 serta 
enam hadian saguhati.

"Terbuka kepada se-
mua warganegara berumur 
18 tahun ke atas dengan 
tempoh mengambil gam-
bar dari 1 Mac hingga 1 
April dan intepretasi peser-
ta adalah bebas berdasar-
kan tema tersebut.

"Peserta dibenarkan 
mengambil gambar dari 
sudut terbaik membabit-
kan kawasan tumpuan uta-
ma di beberapa taman 
awam dan rekreasi di seki-
tar daerah ini.

"Foto berkenaan mes-
tilah yang terkini, mempu-

Foto  
mestilah 

yang terkini, 
mempunyai 
mesej, nilai dan 
berunsurkan 
konsep serta 
menonjolkan 
keistime waan."
- Junainah

nyai mesej, nilai dan ber-
unsurkan konsep serta 
menonjolkan keistime-
waan,"katanya.

Junainah berkata, pe-
serta boleh menggunakan 
sebarang jenis kamera di-
gital atau telefon mudah 
alih dengan memuatnaik 
karya foto tersebut di la-
man Facebook WLAM 
Hulu Selangor.

Menurutnya, foto ber-
kenaan mestilah diambil 
sendiri oleh peserta dan 
karya yang mendapat like 
terbanyak akan dinobatkan 
sebagai juara "Suntingan 
atau ubah suai mini dibe-
narkan tetapi teknik can-
tuman gambar, super im-
pose, trick photographs 
atau gambar dimanipulasi-
kan adalah dilarang,"kata-
nya.

Headline MDHS anjur pertandingan fotografi landskap
MediaTitle Sinar Harian
Date 22 Mar 2019 Color Full Color
Section Selangor & KL Circulation 160,000
Page No 34 Readership 509,000
Language Malay ArticleSize 168 cm²
Journalist N/A AdValue RM 2,866
Frequency Daily PR Value RM 8,597



Kes denggi naik 177 peratus
17,004 kes

direkodkan
antara Januari
hingga 9 Mac
tahun ini

Kenaikan bilangan
kes denggi pada tiga
bulan pertama tahun
ini adalah sebanyak
177 peratus”

Dr Siti Mariah Mahmud,
EXCO Kesihatan,
Kebajikan, Pemberdayaan
Wanita dan Keluarga

Oleh Khairul Azran Hussin
khaiazr@bh.com.my

Shah Alam

Jumlah kes denggi di Se-
langor pada tiga bulan per-
tama 2019 menunjukkan

peningkatan yang membim-
bangkan berbanding tempoh
sama tahun lalu.
EXCO Kesihatan, Kebajikan,

Pemberdayaan Wanita dan Ke-
luarga, Dr Siti Mariah Mahmud,

berkata sebanyak 17,004 kes
denggi direkodkan antara 1 Ja-
nuari sehingga 9 Mac tahun ini,
berbanding hanya 6,138 kes
pada 2018.
“Kenaikan bilangan kes deng-

gi pada tiga bulan pertama ta-
hun ini adalah sebanyak 177
peratus.

RM3j laksana program
cegah denggi
“Denggi adalah penyakit ber-
jangkit yang akan muncul pada
setiap tahun. Denggi adalah pe-
nyakit endemik dan ia sentiasa
berlaku,” katanya pada sidang
DewanUndanganNegeri (DUN)
Selangor di sini, semalam.
Beliau menjawab soalan Ron-

nie Liu (PH DAP-Sungai Pelek)
dan Elizabeth Wong (PH PKR-
Bukit Lanjan) berhubung kadar
kes denggi di Selangor.
Ronnie dan Elizabeth juga in-

gin tahu tindakan yang dila-
kukan kerajaan negeri bagi me-
ngatasi isu denggi serta jenis
bahan kimia yang digunakan
untuk semburan kabut (fog-
ging).
Dr Siti Mariah berkata, Ke-

rajaan Selangor memperuntuk-
kan sebanyak RM3 juta bagi
melaksanakan programmence-
gah denggi pada tahun ini.
Selain itu, katanya, semuaAh-

li Dewan Undangan Negeri
(ADUN) turut diminta meng-
gunakan sejumlahRM10,000da-
ripada peruntukan pusat khid-
mat masyarakat Dewan Unda-
ngan Negeri (DUN) untuk
melaksanakan programmence-
gah denggi bersama komuniti
setempat.
“Hanya Selangor yang mem-

peruntukkan jumlah yang be-
sar berbanding negeri lain. Na-
mun, ingin saya tegaskan,usaha

mengatasi isu denggi hanya
akan berjaya jika semua lapisan
masyarakat memberi kerjasa-
ma,” katanya.

Hebah sebelum semburan
Mengulas lanjut, beliauberkata,
racun serangga yang digunakan
untuk semburan kabut adalah
jenis organofosfat dan sintetik
piretroid.
“Racun yang digunakan ini

perlu didaftarkan terlebih da-
hulu oleh Lembaga Racun
Makhluk Perosak dan Kemen-
terian Pertanian.
“Kebiasaannya sebelum sem-

buran fogging dilakukan di ka-
wasan perumahan, hebahan
akan dilakukan kepada pendu-
duk setempat, termasuk me-
minta menutup minuman dan
makanan serta membawa hai-
wan peliharaan keluar dari ka-
wasan semburan,” katanya.

[FOTO SADDAM YUSOFF /BH]SIDANG DUN SELANGOR

Persidangan Penggal Kedua Dewan Undangan Negeri Selangor Ke-14 Tahun 2019 di Bangunan
Dewan Negeri Selangor, Shah Alam, semalam.

Headline Kes denggi naik 177 peratus
MediaTitle Berita Harian
Date 22 Mar 2019 Color Full Color
Section Nasional Circulation 69,985
Page No 59 Readership 209,955
Language Malay ArticleSize 424 cm²
Journalist N/A AdValue RM 14,560
Frequency Daily PR Value RM 43,680



Aminah, Dr. Mohamad Aznool 

MOHD. SALLEH (tengah) bersama murid yang menerima surat 
penempatan pada majlis pelancaran PSMC negeri Selangor 
di SMK Tinggi Klang, Klang semalam. 

3,311 pelajar tercicir di Selangor 
KLANG - Seramai 3,311 pelajar se-
kolah rendah dan menengah dilapor-
kan tercicir daripada arus perse-
kolahan di Selangor tahun ini. 

Justeru itu, Pengarah Jabatan 
Pendidikan Selangor, Mohd. Salleh 
Mohd. Kassim berkata, Program 
Sifar Murid Cicir (PSMC) akan di-
gunakan sebagai medium utama 
memastikan kesemua pelajar yang 
terlibat dapat kembali ke sekolah. 

Langkah itu bersesuaian supaya 
mereka tidak ketinggalan dalam 
pembelajaran sejak usia muda. 

Kata Mohd. Salleh, antara faktor 
keciciran pelajaran itu disebabkan 
masalah keluarga, kesihatan, murid -
warga tanpa dokumen, dibuang se-

kolah, sara hidup serta terbabit de-
ngan pengaruh dadah. 

"Daerah Petaling Perdana mencat-
atkan jumlah yang tertinggi diikuti 
dengan Klang, Hulu Langat dan 
Gombak. 

"Kita menyasarkan untuk menye-
lesaikan 60 peratus iaitu bersamaan 
1,987 murid kembali ke sekolah dari-
pada angka keseluruhan keciciran 
menerusi PSMC pada tahun ini," 
katanya ketika ditemui pemberita di 
sini semalam. 

Terdahulu, beliau melancarkan 
PSMC Negeri Selangor di Sekolah 
Menengah Kebangsaan (SMK) Ting-
gi Klang, Jalan Meru di sini. 

Dalam pada itu, menurut Mohd. 

Salleh, PSMC akan digerakkan se-
cara berkesan menerusi intervensi 
berfokus melalui kerjasama pelbagai 
agensi, organisasi dan pemimpin se-
tempat. 

Ujar beliau, PSMC merangkumi 
tiga sub Jawatankuasa Utama bertu-
juan mengurangkan peratus murid 
cicir iaitu Jawatankuasa Penyiasa-
tan Cicir, Jawatankuasa Peningka-
tan Enrolmen Pendidikan Menengah 
dan Jawatankuasa Pengurusan Mu-
rid Berisiko Cicir. 

"Kita menyasarkan Penunjuk 
Prestasi Utama (KPI) kehadiran 
pelajar yang tercicir itu dalam ka-
dar lebih 90 peratus apabila mereka 
kembali bersekolah nanti," katanya. 
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Sultan Selangor 
ucap takziah

SHAH ALAM - Sultan Selangor, 
Sultan Sharafuddin Idris Shah 
menzahirkan ucapan takziah kepada 
keluarga Muhammad Haziq Mohd 
Tarmizi, 17, yang disahkan antara 50 
orang terkorban dalam tragedi 
tembakan rambang di Christchurch, 
New Zealand, Jumaat lalu.

Turut menzahirkan ucapan 
takziah ialah Tengku Permaisuri 
Selangor Tengku Permaisuri 
Norashikin.

"Beta dan Tengku Permaisuri 
Norashikin ucap takziah kepada 
keluarga Allahyarham Mohd Haziq. 
Semoga keluarga Allahyarham sabar 
dan reda dengan dugaan ini.

“Beta doakan semua mangsa yang 
terjejas dengan tragedi ini akan 
kembali pulih dan sembuh seperti 
sediakala.

“Beta juga berharap tragedi 
seumpama ini tidak akan berulang 
lagi dan semoga semua umat Islam di 
seluruh dunia terus tabah dan 
bersatu hati,” titah baginda dalam 
kenyataan rasmi di laman sosial 
Facebook rasmi  Selangor Royal 
Office, semalam.
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Sultan Selangor 
ucap takziah

SHAH ALAM - Sultan Selangor, 
Sultan Sharafuddin Idris Shah 
menzahirkan ucapan takziah kepada 
keluarga Muhammad Haziq Mohd 
Tarmizi, 17, yang disahkan antara 50 
orang terkorban dalam tragedi 
tembakan rambang di Christchurch, 
New Zealand, Jumaat lalu.

Turut menzahirkan ucapan 
takziah ialah Tengku Permaisuri 
Selangor Tengku Permaisuri 
Norashikin.

"Beta dan Tengku Permaisuri 
Norashikin ucap takziah kepada 
keluarga Allahyarham Mohd Haziq. 
Semoga keluarga Allahyarham sabar 
dan reda dengan dugaan ini.

“Beta doakan semua mangsa yang 
terjejas dengan tragedi ini akan 
kembali pulih dan sembuh seperti 
sediakala.

“Beta juga berharap tragedi 
seumpama ini tidak akan berulang 
lagi dan semoga semua umat Islam di 
seluruh dunia terus tabah dan 
bersatu hati,” titah baginda dalam 
kenyataan rasmi di laman sosial 
Facebook rasmi  Selangor Royal 
Office, semalam.
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P ekan Bienne di Switzerland 
pernah dijajah banyak pi-
hak. Agak unik kerana pe-

kan ini mempunyai dua nama. 
Pihak Jerman menggelarkannya 
Biel manakala orang Perancis 
memanggilnya Bienne. Namun, 
kunjungan kami ke Bienne bukan 
persinggahan biasa.

Bienne menjadi destinasi ter-
akhir dalam siri lawatan kajian 
kemahiran termaju TVET Sela-
ngor ke Eropah bersama Datuk 
Menteri Besar, Amirudin Shari. 
Di pekan Bienne, terletak Swit-
zerland Innovation Park Biel, 
sebuah kawasan perindustrian 
yang memiliki institut penyeli-
dikan besar. Di sinilah juga terle-
taknya ‘Swiss Smart Factory’ 
(SSF). Konsep persis ‘Teaching 
Factory’ sebenarnya telah pun 
penulis kemukakan kepada 
pengurusan Universiti Selangor 

(Unisel) tiga tahun lalu.
Justeru, kunjungan ke SSF di 

Bienne umpama satu impian 
yang tercapai jua akhirnya. Penu-
lis memang sudah lama ingin 
berkunjung ke SSF. Namun tu-
juan penulis bukan untuk melan-
cong tetapi mahu melihat sendi-
ri cara orang Switzerland 
memajukan bidang penyelidikan 
dan perkilangan bertaraf dunia.

SSF ialah kilang pintar itu 
yang dibangunkan pada 2017 
berasaskan amalan perkilangan 
sedia ada berteraskan piawaian 
Revolusi Perindustrian 4.0 (IR 
4.0). Tahap dan garis panduan 
pengeluaran berorientasikan 
tangkas, cekap dan automatik 
sepenuhnya. Ia diintegrasikan ke 
dalam rangkaian logistik dan per-
khidmatan pintar. SSF sebenar-
nya telah menyediakan latihan 
pengalaman, latihan, teknologi 
dan pembangunan bakat untuk 
Industri 4.0 dan kecekapan kilang 
pintar sejak 2014 lagi.

 Jadi, benarlah bak kata pepa-
tah jauh perjalanan luas peman-
dangan. Selepas kami meninggal-

kan SSF, penulis mudah 
mencerna amanat Amirudin 
yang mahukan kami menyiapkan 
‘TVET blue print’ dengan kadar 
segera bagi memastikan Selangor 
menjadi peneraju utama IR 4.0 di 
Malaysia. 

Sepanjang perjalanan pulang 
dari Zurich ke Kuala Lumpur 
selama 13 jam, penulis mengha-
biskan masa merangka beberapa 
idea besar untuk digarap dan di-
sepadukan dalam perancangan 
strategik TVET Selangor. Sudah 
pasti elemen Artificial Intelligen-
ce (AI), Operational Technology 
(OT), Information Technology 
(IoT), Digital Factory, Big Data, 
dan beberapa ‘rukun’ teknologi 
IR 4.0 akan dimasukkan peran-
cangan strategik TVET Selangor.

Dalam hal ini, penulis berasa 
lega kerana sudahpun menyiap-
kan sebahagian daripada idea 
besar berkaitan 'smart factory' 
atau 'teaching factory' pada 2016. 
Penulis percaya pada ketika itu 
Unisel adalah lokasi yang paling 
tepat untuk menjadi Selangor 
Smart Factory. Pada 1998, penu-

lis juga pernah mencadangkan 
pembinaan Selangor Science 
Park 1 dan Selangor Science Park 
2. Akhirnya pembinaannya men-
jadi kenyataan.

ALLAH SWT sebenarnya 
telah menyematkan perihal per-
niagaan dan perkilangan pintar 
dalam al-Quran. Dalam Surah 
Ash-Shaff [61:10-11] ALLAH 
berfirman bermaksud: “Hai 
orang-orang yang beriman, su-
kakah kamu Aku tunjukkan su-
atu perniagaan yang dapat me-
nyelamatkan kamu dari azab 
yang pedih?; (iaitu) kamu beri-
man kepada ALLAH dan Rasul-
Nya dan berjihad di jalan ALLAH 
dengan harta dan jiwamu. Itulah 
yang lebih baik bagi kamu jika 
kamu mengetahuinya,”

ALLAH amat menekankan 
peri pentingnya mengkaji dan 
belajar dari orang yang lebih bijak 
dan berpengalaman bagi mening-
katkan taraf kehidupan sebagai-
mana terkandung dalam Surah 
Al-Mujaadilah [58:11] bermak-
sud: “Hai orang-orang yang ber-
iman, apabila dikatakan kepada-

mu: Berlapang-lapanglah dalam 
majlis, maka lapangkanlah, nes-
caya ALLAH akan memberi ke-
lapangan untukmu. Dan apabila 
dikatakan: "Berdirilah kamu, 
maka berdirilah, nescaya ALLAH 
akan meninggikan orang-orang 
yang beriman di antara kamu dan 
orang-orang yang diberi ilmu 
pengetahuan beberapa darjat. 
Dan ALLAH Maha Mengetahui 
apa yang kamu kerjakan.”

Penulis percaya Selangor me-
miliki segenap ramuan untuk 
menjadi peneraju IR 4.0 di Ma-
laysia. Seperkara lagi yang penu-
lis kagum ketika berada di Eropah 
ialah tentang kehidupan orang 
Indonesia. Orang Indonesia se-
benarnya lebih berani daripada 
orang Malaysia. Mereka berkela-
na hampir di seluruh dunia ter-
masuk di Eropah dan Arab Saudi.

Selangor impikan ‘smart factory’

* Penulis ialah Pengarah Institut 
Kejuruteraan Sukan Pusat 

Kecemerlangan Universiti Selangor 
(UNISEL)

Ilmu kejuruteraan  
dari al-quran

DR MUHIDN ARIFIN
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Cadangan tanam ganja tak 
relevan: Amirudin

SHAH ALAM – “Belum masanya lagi.” Itu  penjelasan Menteri 
Besar Selangor, Amirudin Shari berhubung cadangan   
penanaman ganja bagi tujuan perubatan di negeri ini.

Amirudin berkata, banyak perkara perlu dititikberatkan 
memandangkan perkara ini agak sensitif terutamanya ganja 
masih dikategorikan sebagai dadah merbahaya.

Menurutnya, Kerajaan Selangor juga masih belum nampak 
relevannya cadangan ADUN Jeram, Shaid Mohd Rosli, itu 
berkaitan penanaman ganja di negeri ini.

“(Cadangan) itu hanya satu perkara kecil, maksud saya yang 
banyak kajian dan belum boleh dilaksanakan malah saya pernah 
mengulas perkara ini ketika belanjawan lepas.

“Kita memerlukan kajian, dos dan kawalan. Buat masa ini, 
tak nampak releven lagi,” katanya pada sidang media di Sidang 
DUN Selangor, semalam.

Kelmarin, Shaid mengusulkan cadangan itu selepas merujuk 
satu kajian yang dilaksanakan Pengarah Pusat Racun Negara 
Universiti Sains Malaysia dengan kerjasama sebuah syarikat 
tempatan.
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Kes denggi rekod peningkatan
SITUASI denggi di Se-
langor secara kumulatif 
sehingga 9 Mac lalu me-
rekodkan peningkatan 
menjadi 17,004 kes ber-
banding 6,138 kes bagi 
tempoh sama tahun lalu.

Exco Kesihatan, Ke-
bajikan, Pemberdayaan 
Wanita dan Keluarga Se-
langor, Dr Siti Mariah 
Mahmud berkata, keraja-
an negeri sentiasa beru-
saha mengawal kes deng-
gi daripada menjadi penyakit epidemik.

Beliau berkata, bagi merealisasi mat-
lamat itu, Kerajaan Selangor tahun ini 
memperuntukkan RM3 juta bagi me-
nampung perbelanjaan aktiviti kawalan 
dan pencegahan denggi.

“Selangor satu-satunya negeri yang 
memperuntukan sejumlah wang begi-
tu besar bagi menangani denggi.

“Sebahagian besar peruntukan ter-
sebut adalah bagi membudayakan 
masyarakat dalam mencegah isu deng-
gi ini,” katanya menjawab soalan Ronnie 
Liu (DAP-Sungai Pelek) yang berta-

nyakan mengenai tin-
dakan terbaru kerajaan 
negeri dalam menangani 
kes denggi di Selangor.

Mengulas lanjut, Siti 
Mariah berkata pada ta-
hun ini, kerajaan negeri 
menggunakan inisiatif 
baharu bagi mengawal 
kes denggi antaranya 
pelaksanaan kawalan bio-
logi menggunakan ny-
amuk aedes dengan Wol-
bachia, iaitu sejenis 

mikorganisma semulajadi dalam organ 
pembiakan serangga.

“Selain itu Program Selangor Bebas 
Aedes di tempat kerja dan kuarters akan 
dilaksanakan tahun ini melibatkan se-
mua agensi kerajaan termasuk badan 
berkaitan kerajaan dan anak syarikat 
kerajaan negeri.

“Jabatan Kesihatan Negeri juga me-
lancarkan beberapa kempen dengan 
penumpuan bagi memperkukuh akti-
viti pemusnahan tempat pembiakan 
denggi secara berfokus di lokaliti spo-
radik terpilih,” katanya.

DR MARIAH
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KERAJAAN negeri berde-
pan masalah menyegerakan 
ladang trans lokasi lembu 
baharu di Olak Lempit beri-
kutan isu pencerobohan 
tanah belum selesai.

Exco Infrastruktur dan 
Kemudahan Awam, Pemo-
denan Pertanian dan Industri 
Asas Tani, Ir Izham Hashim 
menjelaskan, kerajaan negeri 
komited untuk menyeger-
akan ladang seluas lebih 40 
hektar itu.

Menurutnya, kerajaan 
negeri menyedari isu lembu terbiar yang 
masih belum selesai dan penempatan se-
mula lembu  bagi penternak yang mem-
punyai masalah tapak ternakan.

“Kerajaan negeri mempunyai satu la-
dang trans lokasi lembu di Sungai Nilam, 
Hulu Selangor dan satu lagi di Olak Lem-
pit yang dijangka siap akhir tahun.

“Ada dua lagi tanah yang dalam proses 
pewartaan di Sungai Gumut, Kelumpang 
dan Rasa, Hulu Selangor bahkan di PBT 
Sabak Bernam juga sedang mencari tanah 
yang sesuai bagi tujuan sama,” katanya 
menjawab soalan Mohd Zawawi Ahmad 

Mughni (PKR-Sungai 
Kandis) yang membang-
kitkan isu lembu terbiar 
membahayakan pengguna 
jalan raya dan kacau 
ganggu premis perniagaan.

Tambahnya, pihak ber-
kuasa tempatan (PBT) tu-
rut diberi kuasa di bawah 
enakmen sedia ada untuk 
membuat tangkapan lem-
bu ternakan tidak bertuan 
ini.

“PBT juga menubuhkan 
pasukan khas untuk me-

nangkap lembu terlepas di kawasan la-
rangan termasuk di premis perniagaan dan 
jalan raya di kawasan bandar.

“Kerajaan menyedari isu lembu terbi-
ar ini perlu ditangani dengan alternatif 
terbaik memandangkan timbul masalah 
kepada penternak apabila dikenakan kos 
yang tinggi.

“Masalah yang dihadapi apabila ber-
laku tangkapan lembu seperti insiden yang 
berlaku di Pulau Indah baru-baru ini ke-
rana timbul masalah logistik dan dan kos 
tinggi yang dikenakan kepada penternak,” 
katanya.

Segerakan ladang trans lokasi lembu

IR IZHAM 
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Pemutihan penyewa tiga PPR

HANIZA

Kerajaan Selangor me-
laksanakan tindakan pemutihan 
di tiga lokasi Projek Perumahan 
Rakyat (PPR) yang terletak di 
Kota Damansara, Kg Baru Hicom 
dan Serendah, bulan lalu.

Exco Perumahan dan Kehi-
dupan Bandar Selangor, Haniza 
Mohamed Talha berkata, mene-
rusi operasi pemutihan bersama 
Lembaga Perumahan dan Har-
tanah Selangor (LPHS) itu, tin-

Libatkan PPR 
Kota Damansara, 

Kg Baru Hicom dan 
Serendah

ASYRAF MUHAMMAD

SHAH ALAM

dakan pengusiran fasa pertama 
dilaksanakan terhadap 10 unit 
rumah di PPR Kota Damansara 
dan lima unit di PPR Kg Baru 
Hicom. 

Beliau berkata, tindakan pen-
guatkuasaan dijalankan ke atas 

penyewa tegar yang membuat 
bayaran secara tidak konsisten, 
mempunyai tunggakan sewaan, 
terlibat dengan aktiviti sewa atas 
sewa, menceroboh unit kosong 
serta bukan penama asal mendu-
duki unit tersebut.

“Lebih mengejutkan, mene-
rusi operasi itu, ada unit yang 
mempunyai tunggakan sewaan 
sehingga RM25,250 walaupun 
sewa bulanan yang ditetapkan 
hanyalah RM250 sebulan.

“Tindakan ini dijalankan sele-
pas notis peringatan dikeluarkan 
secara berulang kali namun tidak 
diendahkan oleh penyewa terli-
bat,” katanya pada sidang media, 
semalam.

Mengulas lanjut, Haniza yang 
juga ADUN Lembah Jaya berka-
ta, tindakan ini diambil bagi 
memberi laluan kepada pe-
mohon yang telah lama menanti 

giliran serta lebih layak untuk 
menghuni unit-unit terbabit.

Beliau berkata, sehingga Fe-
bruari lalu, PPR Kota Damansara 
mempunyai sebanyak 11 unit 
kosong, PPR Kg Baru Hicom 36 
unit manakala PPR Serendah 
mempunyai 170 unit.

“Bagi PPR Serendah, sebaha-
gian daripadanya sedang menja-
lani proses baik pulih. Unit ko-
song di PPR Kota Damansara dan 
Kg Baru Hicom juga sudah dita-
warkan kepada penyewa dan 
sedang menunggu kemasukan 
selepas ini,” katanya.

Dalam perkembangan lain, 
Haniza memaklumkan bahawa 
satu Jawatankuasa Kecil Pemuli-
han Projek Terbengkalai (JKPPT) 
di peringkat pihak berkuasa tem-
patan (PBT) akan ditubuhkan 
sebagai langkah proaktif bagi 
melindungi hak pembeli dengan 

Ada unit mempunyai 
tunggakan sewa sehingga 
RM25,250 walaupun sewa 
ditetapkan RM250 sebulan 

info

memastikan usaha pemulihan 
projek terbengkalai dapat dil-
aksanakan.

Menurutnya, antara fungsi 
JKPPT adalah menyediakan in-
ventori projek terbengkalai dan 
bermasalah yang seragam serta 
bertindak sebagai penyelaras an-
tara pemaju pelekuidasi dengan 
pihak berkaitan PBT.

“Saya harap dengan penubu-
han jawatankuasa ini dapat mem-
bantu menyelesaikan isu-isu 
berkaitan projek terbengkalai di 
Selangor,” katanya.

Headline Pemutihan penyewa tiga PPR
MediaTitle Sinar Harian
Date 22 Mar 2019 Color Full Color
Section Selangor & KL Circulation 160,000
Page No 20 Readership 509,000
Language Malay ArticleSize 305 cm²
Journalist ASYRAF MUHAMMAD AdValue RM 5,203
Frequency Daily PR Value RM 15,608



S emua ADUN dan pe-
tugas di DUN Sela-
ngor perlu mematuhi 

etika kod pemakaian yang 
ditetapkan sepanjang per-
sidangan berlangsung.

Speaker DUN Selangor, 
Ng Suee Lim berkata, se-
mua pihak yang mengikuti 
Sidang DUN perlu menge-
nakan pakaian kot berwar-
na gelap sahaja tanpa me-
ngira jantina sebagai tanda 
hormat kepada dewan yang 
mulia ini.

Beliau berkata, pihak-
nya tidak menyangka te-

ADUN, petugas 
di DUN Selangor 

perlu patuhi 
etika pemakaian

SHAH ALAM

Semua ADUN perlu mematuhi etika pemakaian yang ditetapkan sepanjang Sidang DUN berlangsung.

gurannya sebelum ini men-
jadi isu besar 
memandangkan beliau 
pernah sebelum ini mene-
gur beberapa ADUN lain 
berhubung kod etika pema-

kaian tersebut.
"Sidang DUN bukan 

seperti dewan-dewan lain 
dan kita mahu ia menjadi 
peneraju dengan menghor-
matinya dan meletakkan-

nya pada tahap yang tinggi.
"Sepatutnya biarlah se-

mua tanpa kira jantina me-
makai pakaian berwarna 
gelap, janganlah bewarna-
warni di dewan yang begitu 

mulia," katanya.
Sue Lim berkata demi-

kian bagi mengulas tindak-
an ADUN Bukit Lanjan, 
Elizebeth Wong yang me-
makai kot berwarna putih 

sewaktu Sidang DUN sebe-
lum ini.

Sementara itu, Menteri 
Besar, Amirudin Shari me-
nyifatkan, teguran Suee 
Lim itu berasas berdasar-
kan hak seorang pengerusi 
Sidang DUN Selangor. 

"Teguran itu ada asas-
nya dan semua perlu meng-
hormati kerana beliau ber-
cakap mengenai etika 
pemakaian berpandukan 
peraturan tetap. 

"Jika tak boleh, ianya 
boleh dibahaskan atau di-
persoalkan dalam Sidang 
DUN. Speaker juga berca-
kap atas peraturan sedia 
ada dalam dewan yang se-
mua maklum. 

"Saya harap semua pi-
hak hormati perkara ini 
sebab ada jelas dalam per-
aturan standard etika pe-
makaian dalam dewan," 
katanya.

Semua kena patuh etika
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SYARIKAT pembekal tek-
nologi tempatan dan anta-
rabangsa dipelawa berko-
laborasi dalam lapan bidang 
keutamaan bagi menjayak-
an projek pembangunan 
Smart Selangor.

Menteri Besar Selangor, 
Amirudin Shari menjelas-
kan, proses expression of 
interest (EOI) yang akan 
diumumkan Smart Sela-
ngor Delivery Unit (SSDU) 
turut menterjemahkan 
pendekatan ‘business frien-
dly’.

“Ini adalah satu lagi 
contoh polisi dan pende-
katan ‘business friendly’ 
yang turut menjadi teras 
pentadbiran kerajaan nege-
ri.

“Saya amat berharap
agenda Smart Selangor ini
akan dapat dilaksanakan
dengan jayanya menerusi
penglibatan lebih banyak
syarikat swasta di negara
ini,” katanya pada sidang
media, semalam.

Menurutnya, SSDU
adalah anak syarikat milik
penuh kerajaan negeri yang
diberi mandat menerajui
pembangunan program
Smart Selangor sejak 2016.

“Pembangunan Smart
Selangor ini bertujuan
menjayakan visi menjadi-
kan Selangor sebagai The
Premier Regional Smart
State di rantau Asean men-
jelang tahun 2025. 

“Program Smart Sela-
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ngor bermatlamat menja-
dikan Selangor lebih pro-
duktif, lebih berdaya huni 
yang memastikan pemulih-
araan alam sekitar seiring 
pembangunan,” katanya.

Sementara itu, Penga-
rah Urusan SSDU, Dr Fah-
mi Ngah berkata, program 
Smart Selangor memberi 
tumpuan membangunkan 
60 inisiatif di bawah 12 tun-
jang utama.

“SSDU juga mengu-
mumkan satu proses EOI 
untuk menjemput pihak 
swasta (pelbagai peringkat), 
akademik dan pereka cipta 
untuk mengusulkan ca-
dangan bermula hari ini 
(semalam) sehingga tem-
poh satu minggu.

“Dokumen yang berka-
itan proses EOI ini boleh 
dibeli di Pejabat SSDU di 
Tingkat 15, Plaza Perang-
sang Shah Alam bermula 
26 Mac sehingga 5 April 
pada jam 9.30 pagi sehing-
ga 5 petang,” katanya.

Cadangan yang dike-
mukakan perlu tertumpu 
kepada bidang State-wide 
Smart Parking Solutions, 
State-wide Wide Area Net-
work, State Data Centre.

Turut diberi tumpuan 
bidang  State–wide CCTV 
Analytics, State-wide Smart 
Street Lamp, State-wide 
Smart Recycling Initiatives, 
Smart Governance Initiati-
ves dan Smart Energy & 
Building. Amirudin pada sidang media bersama Dr Fahmi (kiri), semalam.

SSDU pelawa syarikat bekal teknologi sertai projek Smart Selangor
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Kesesakan di Lebuhraya 
Pulau Indah  kritikal

PELABUHAN 
KLANG – 
P e n i n g k a t a n 
jumlah kenderaan 
melalui Lebuhraya 
Pulau Indah, di sini 
menjadi salah satu 
faktor penyumbang 
kemalangan di 
lebuh raya terbabit.

A D U N 
Pelabuhan Klang, 
Azmizam Zaman 
Huri berkata, beliau 
kesal keadaan lebuh raya 
terbabit masih lagi sama sejak ia 
dibina 23 tahun lalu.

“Mengikut statistik pada 
tahun lalu, sebanyak 62,422 
kenderaan menggunakan lebuh 
raya sepanjang 10 kilometer 
setiap hari. Jika diikutkan ketika 
awal pembinaannya pada 1996, 
lebuhraya itu hanya boleh 
menampung kira-kira 22,000 
kenderaan sahaja sehari.

“Namun peningkatan 
kenderaan kini semakin 
mendadak dan disebabkan itu 
juga pengguna sering merungut 
kerana terpaksa berdepan 
kesesakan lalu lintas, lebih-lebih 
lagi jika terdapat kemalangan 

atau pun kenderaan 
rosak.

“Masalah ini 
berlaku hampir 
setiap hari sehingga 
ada mengorbankan 
nyawa,” katanya.

Menurutnya, 
ketiadaan lampu 
jalan dan kualiti 
jalan turut 
m e n y u m b a n g 
kepada masalah 
berkenaan.

“Keadaan jalan gelap gelita 
di waktu malam membahayakan 
nyawa pengguna. Jadi kita 
sangat berharap kerajaan negeri 
segera bertindak untuk 
mengatasi masalah ini," katanya. 

“Jawatankuasa khas perlu 
ditubuhkan untuk mencari jalan 
penyelesaian berhubung 
masalah trafik di Lebuhraya 
Pulau Indah serta kawasan 
sekitar. 

“Perlu juga dilihat 
penglibatan semua agensi 
penguatkuasaan seperti Jabatan 
Pengangkutan Jalan Raya (JPJ) 
bagi membantu melancarkan 
aliran trafik di kawasan terbabit,” 
katanya.

AZMIZAM
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New law to punish errant 
Rumah Selangorku owners 

SHAH ALAM: The Selangor government is 
drafting a new regulation for disciplinary action 
against Rumah Selangorku owners who rent out 
their properties. 

Housing and Urban Living executive 
committee chairman Haniza Mohamed Talha 
(pix) said this in her winding-up speech at the 
state assembly yesterday. 

“We are also drafting a by-law that allows 
punitive action and penalties against Rumah 
Selangorku owners who have breached the 
terms and conditions. This will allow local 

oAction to be taken against 
those who rent out their units

�  BY SSYED DANIAL SYED AZAHAR AT THE SELANGOR STATE ASSEMBLY YESTERDAY

authorities enforcement officers to take action 
against them,” she said. 

Haniza said actions are being taken 
under the Strata Management 
(Maintenance and Management) 
Regulations 2015 in the meantime.  

“Under the law, they can restrict access 
cards to only the owners and residents of 
Rumah Selangorku.” 

On Wednesday, Pelabuhan Klang 
assemblyman Azmizam Zaman Huri told 
the state assembly the state government 
couldn’t evict or act against Rumah 
Selangorku owners who rent out their 
units. 

He complained that the Selangor Housing 
and Land Authority (LPHS) had told him the 

terms and conditions prior to purchasing the 
houses were mere guidelines. The moment the 

units were sold, the government 
could not do anything about it, he 
added. 

However, Haniza told the 
assembly that actions had been taken 
against six owners of units at Azaria 
Apartments, near Port Klang. 

“After receiving public complaints, 
we have identified and issued 
warnings to the owners of the six 
units who rented their units, 
including one who rented it out to 

foreigners. The notice was issued under Section 
38 (2) of the Selangor Housing and Land 
Enactment.
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N E W S 

S'gor to use biological 
vector control 
in fighting dengue 
>4 

'Address issue of businesses at Taman Kanagapuram bungalows' 
TWO views on bungalows turned 
business premises were put for-
ward at the state assembly. 

R.Rajiv (PH-Bukit Gasing) called 
for stricter and frequent enforce-
ment on bungalows-turned-busi-
ness premises in Taman 
Kanagapuram, Petaling Jaya, but 
Ronnie Liu (PH-Sungai Pelek) 
urged for leniency due to the 
weakened economy. 

Rajiv asked for the matter to be 

addressed once and for all as it 
was a nuisance to the neighbours, 

"I know that council enforce-
ment is carried out but there are 
many illegal businesses there. 

"Maybe the enforcement is hot 
strict or as frequent. How do we 
eradicate it once and for all?" he 
asked. 

Liu responded by saying that 
traditionally, people carried out 
businesses from their homes but 

Rajiv interjected by pointing out 
that these were large scale busi-
nesses which should be operating 
at proper shops. 

State Local Government, Public 
Transport and New Village 
Development Committee chair-
man Ng Sze Han (PH-Kinrara) said 
the state government would 
review the Taman Kanagapuram 
matter. 

He said legal action had been 

taken against 22 premises 
between 2017 and 2018 relating to 
illegal operations. 

"Of this number, 18 premises 
were issued summonses and the 
rest were demolished. 

"Based on council enforcement 
findings, there are seven illegal 
care centres, five car and lorry 
sales centres, one car service cen-
tre and one motorcycle shop," said 
Ng. 

Ng said the council could 
carry out enforcement by seizing 
items that were related to the 
business. 

When met, Rajiv said he was 
glad the state acknowledged the 
problem and wanted Petaling 
Jaya City Council to step up 
enforcement. 

He added that the problem was 
prevalent even before he stepped 
into the shoes of an assemblyman. 
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PRIYA MENON and SHEILA SRI PRIYA at the Selangor State Assembly 

Looking to Wolbachia for solution 
Selangor hopes to use bacteria to put a stop to dengue menace 

Filepic of students in various Klang schools being taught to identify potential Aedes breeding sites and how to 
eliminate the problem, and (right) a Kajang Municipal Council Health and Environment officer showing a bottle 
containing larvae found at a residential premises. 

SELANGOR will use a new biologi-
cal vector control management 
method to fight dengue. 

Dr Siti Mariah Mahmud 
(PH-Seri Serdang) said the 
Wolbachia bacteria was found in 
60% of insects, and the dengue 
virus could not breed in the mouth 
gland of Aedes mosquitoes if the 
organism was present. 

Malaysia is the 10th country in 
the world to carry out research on 
the method. 

"We hope to be the second in the 
world to embark on this method 
after Australia," she said, adding 
that the countries doing research 
on the use of the bacteria to fight 
dengue were Australia, Singapore, 
China, Thailand and Brazil. 

Based on research carried out in 
Malaysia, there was a reduction of 
up to 80% in dengue cases at seven 
hotspots in Selangor. 

"The bacteria does not exist in 
the Aedes Aegypti but it can be 
injected into the insect. 

"The wild Aedes Aegypti mosqui-
to will be injected with the 
Wolbachia microorganism, and the 
eggs will then be released at hot-
spot areas. 

"When the mosquitoes hatch, 
they will contain the microorgan-
ism and will not be able to transfer 
the dengue virus," she said. 

Dr Siti Mariah revealed that den-

gue cases increased by 200% in the 
same corresponding period com-
pared to last year. 

There were 17,004 dengue cases 
this year compared to 6,138 cases 
last year until March 9, she said. 

"I admit there is an increase of 
cases by 200%. This is due to a new 
pattern of the disease. 

"Local councils continue to carry 
out enforcement action, and breed-
ing grounds have been found at 
night and morning markets, con-
struction sites, illegal plantations 
and even bus stations," she said. 

Dr Siti Mariah added that 
dengue hotspots were also 
found in high- density areas such 

as apartments. 
"Dengue worsens with the rainy 

season and high population. 
"The Aedes larvae can live up to 

six months even in dry areas. 
When there is water, the eggs will 
hatch. 

"Our solution is to get rid of 
breeding grounds. 

"We always rely on fogging and 
we feel comfortable that we have 
killed the adults but the eggs that 
hatch a few days after fogging also 
contain the virus," she said. 

Selangor will channel RM1.24mil 
to local councils this year for the 
councillors to carry out community 
programmes on dengue preven-
tion. 

Dr Siti Mariah also asked each 
assemblyman to allocate at least 
RM10,000 for this purpose. 

To eradicate dengue breeding 
grounds, the state government will 
implement a programme at all gov-
ernment and government-linked 
buildings, quarters and its assets to 
be free of mosquito breeding 
grounds. 

"We rarely find cases in schools. 
This is because the State Education 
Department has placed school 
principals in charge of cleanliness," 
she said. 

The state government has also 
allocated RM500,000 for its 
Selangor Gempur Aedes campaign 
since January. 

The campaign will see search-
and-destroy measures adopted at 
mosquito hotspots, strengthening 
of the district one-stop crisis centre 
to plan and coordinate activities 
between local councils to optimise 
the best use of council resources, 
she said. 
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PPR residents to be evicted for not paying rent, subletting to others 
PPR residents face eviction for 
breaking the law, and those who 
default on rental risk losing their 
units, warned the state. 

Selangor Housing and Urban 
Living Committee chairman 
Haniza Talha said the state govern-
ment was taking enforcement 
action against those owing thou-
sands of ringgit. 

PPR owners,who flout the law by 
subletting their units as well as 
those residing in untenanted units 
would be evicted, she added. 

"We have already issued notices 
to the defaulters and those who are 
no longer eligible to live in PPR 
homes. 

"We urge them to move out 
before we take enforcement action 
against them," she said. 

The defaulters from the three 
state-owned PPR flats in Kota 
Damansara, Kampung Baru Hicom, 
Shah Alam and Serendah were 
issued notices in February. 

The next step, Haniza said was to 
cut off the electricity and water sup-
ply in stages. 

Selangor government conducted 
the first phase of enforcement exer-
cises on 10 units at PPR Kota 
Damansara and five units in PPR 
Hicom. 

There are currently 47 units - 22 
units in PPR Kota Damansara and 

25 units in PPR Hicom identified for 
the second phase of enforcement 
action. 

She also said that an employee of 
state-owned Perumahan dan 
Hartanah Selangor Sdn Bhd 
(PHSSB) was assaulted during the 
first phase. 

"A tenant, who sublet his unit, 
attacked the staff. We have lodged a 
police report on the incident," 
added Haniza. 

She said it was important for rent 
defaulters and those who sublet 
their units to move out and make 
way for others on the waiting list. 

There are 856 people waiting 
to be given homes at the three 

PPR flats. 
"The highest defaulter owes 

RM25,250 in rent. 
"Others are no longer eligible to 

live at the PPR as their household 
income has exceeded RM2,000," she 
added. 

Haniza also said that the state 
government was willing to meet 
defaulters to negotiate the debt 
amount and repayment method. 

"We have been kind by giving 
them notices but please do not take 
it for granted," she said at a press 
conference at the assembly. 

Haniza also said an Abandoned 
Housing Project Recovery 
Committee (JKPPT) would be set up 

at local councils to protect the inter-
ests of house buyers. 

The committee's main task is to 
work with all relevant agencies 
for the recovery of abandoned pro-
jects. 

"This decision was based on the 
track record of local councils which 
were successful in setting up such 
committees," she added. 

Haniza said the committee's task 
would include providing solutions 
to developers, monitoring existing 
projects to ensure they are on 
schedule, and providing detailed 
reports to the state government. 

There are currently 104 aban-
doned projects in Selangor. 

Headline PPR residents to be evicted for not paying rent, subletting to others
MediaTitle The Star
Date 22 Mar 2019 Color Black/white
Section Metro Circulation 201,943
Page No 4 Readership 605,829
Language English ArticleSize 212 cm²
Journalist N/A AdValue RM 5,373
Frequency Daily PR Value RM 16,119



BANK Simpanari Nasional (BSN) 
has contributed seven dialysis 
machines worth RM282,000 to 
Yayasan Islam Darul Ehsan (YIDE), 
a charity organisation established 
by Majlis Agama Islam Selangor 
(Mais). 

BSN chief executive Datuk Yunos 
Abd Ghani handed over the bank's 
contribution to Raja Muda Selangor 
Tengku Amir Shah Sultan' 
Sharafuddin Idris Shah. 

Also present were Sementa 
assemblyman Dr Daroyah Alwi, 
YIDE trustee Datuk Bakhtiar Hussin, 
YIDE chief executive officer Nur 
Muhammad Razali Abdullah and 
Lembaga Zakat Selangor officer-in-
charge Abdul Basith Hamid. 

"BSN always supports pro-
grammes that contribute to societal 
development. 

"The donation of seven dialysis 
machines to YIDE represents a 
corporate social responsibility initi-
ative done via the zakat provision 
from BSN's Skim Perbankan Islam 
operation," said Yunos. 

"At BSN, we not only offer finan-
cial services to the community, but 
are also committed to helping those 
in need, including kidney patients 
undergoing haemodialysis treat-
ment at six Pusat Dialisis Mais. 

"On average, Pusat Dialisis Mais 
branches have six to 12 dialysis 
machines to accommodate between 

Caring for kidney patients 
Bank donates seven dialysis machines through Islamic banking arm 
36 and 76 patients a week. 

"The machines are operated in 
three continuous shifts daily, which 
has caused them to break down 
often. 

"As such, through the contribu-
tion of these dialysis machines, we 
will be able to facilitate patients to 
undergo their treatments smoothly," 
he added. 

Apart from the donation, BSN 
was also involved in a charity 
cycling programme held in conjunc-
tion with World Kidney Day. 

Organised with the cooperation 
of Lembaga Zakat Selangor, the 
event saw more than 500 people 
from bicycle clubs in the Klang 
Valley, corporate agencies and the 
public taking part. 

The 12km cycling programme 
started and ended at Masjid 
Al-Islah, Kampung Sementa, Kapar. 

Tengku Amir and other partici-
pants visited underprivileged fami-
lies including kidney patients living 
along the route. They also stopped 
by Pusat Dialisis Mais in Kapar. Tengku Amir (right) attaching a BSN sticker on a dialysis machine donated by the bank. 
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Malaysian teen laid to rest 
17-year-old buried in Christchurch cemetery 
PETALING JAYA: Malaysian teenager 
Muhammad Haziq Mohd Tarmizi who was 
killed in the mosque massacre in New Zealand 
was laid to rest yesterday at the Memorial 
Park Cemetery, Bromley in Christchurch. 

Muhammad Haziq, 17, was confirmed dead 
by Wisma Putra late Wednesday, days after he 
went missing after the Christchurch terror 
attack. 

Three other Malaysians were injured in the 
incident. They were Muhammad Haziq's 
father Mohd Tarmizi Shuib, 42, Mohd Nazril 
Hisham Omar, 46, and Rahimi Ahmad, 39. 

Muhammad Haziq's 12-year-old brother 
Muhammad Haris escaped unharmed but 
had to undergo treatment for trauma. 

Malaysian student Aiman Saiful Adli said 
Muhammad Haziq's remains were laid to rest 
at the Muslim section of the Linwood Cemetery 
at 3pm local time yesterday. 

Muhammad Haziq's parents, siblings and 
family members from Malaysia accompanied 
his remains at the funeral home. 

Watch the video 
thestartv.com H K T k 

The father and other male members of his 
family later attended the burial at the ceme-
tery, joined by the Malaysian community and 
many other Muslims from different nationali-
ties. 

Aiman said all the mosque massacre vic-
tims were regarded as martyrs. 

He also said that New Zealanders had 
become more caring after the terrorist attack. 

"They have always been nice and courteous 
towards us. After the incident, they have 
become even more caring and concerned 
about our well-being and safety," said Aiman. 

Meanwhile, Sultan Sharafuddin Idris Shah 
and Tengku Permaisuri Norashikin of 
Selangor extended their condolences to the 
family of Muhammad Haziq. • 

MCA president Datuk Seri Dr Wee Ka Siong 

also expressed his condolences and con-
demned the attack as inhuman. 

Deputy Prime Minister Datuk Seri Dr Wan 
Azizah Wan Ismail expressed sadness over 
Muhammad Haziq's death. 

Other ministers who had expressed condo-
lences include Foreign Affairs Minister Datuk 
Saifuddin Abdullah, Finance Minister Lim 
Guan Eng, Economic Affairs Minister Datuk 
Seri Azmin Ali and Defence Minister Mohamad 
Sabu. 

Umno president Datuk Seri Dr Ahmad 
Zahid Hamidi also extended his heartfelt con-
dolences to Muhammad Haziq's family. 

The attack by the lone gunman at two 
mosques left 50 dead and scores more injured. 

NZ bans military 
type weapons: 
See page 29 
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'Speaker has 
right to set 
dress codes' 
SHAH ALAM: Bukit Lanjan assem-
blywoman Elizabeth Wong has not 
been seen at the Selangor state 
assembly sitting since she was chid-
ed for wearing a white jacket. 

Speaker Ng Suee Lim had taken 
Wong to task on Tuesday and said 
she should have worn a black or 
dark-coloured jacket when attend-
ing the assembly. 

A state government source said 
Wong submitted a medical leave 
chit to Ng yesterday. 

Meanwhile, Mentri Besar Amir-
udin Shari said the Legislative 
Assembly Speaker had the preroga-
tive to set guidelines on dress codes 
in the House. 

"He has the right to make a ruling 
and I hope everyone will respect his 
suggestion which is clearly in line 
with the Standing Orders," Amiru-
din told reporters at the sidelines of 
the state assembly yesterday. 
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SYED DANIAL SYED AZAHAR Selangor to use 
bio-warfare  
on Aedes

SYED DANIAL SYED AZAHAR

THE Selangor government will soon deploy a 
new arsenal in its war against Aedes 
mosquitoes. 

The strategy is to infect the eggs of Aedes 
mosquitoes with the Wolbachia bacterium. The 
aedes mosquito is a carrier of the dengue virus. 

This bacterium has the capability to stop the 
dengue virus from replicating itself. 

The infected eggs will then be released into 
mosquito breeding grounds in dengue 
hotspots. 

Once these eggs hatch, the infected 
mosquitoes will mate with others in the wild 
and spread the infection.  

The eggs laid by these newly infected 
mosquitoes will then be fully infected by the 
Wolbachia bacterium. 

The state government is hopeful that the new 
strategy will stop the spread of dengue fever, 
said Dr Siti Mariah Mahmud, the state executive 
councillor in charge of health, welfare, women 
empowerment and family.  

“We are working with the Health Ministry on 
this programme,” she said. 

Siti Mariah said the Wolbachia bacterium 
commonly affect insects but not the Aedes 
aegypti (yellow fever) mosquito. 

“However, we have successfully infected the 
aedes mosquito eggs with the bacterium,” she 
told the state assembly. 

Malaysia is the 10th country to carry out 
research on the Wolbachia and will be the 
second, after Australia, to release infected eggs 
to battle the dengue epidemic. 

However, Siti Mariah said other methods 
such as awareness programmes, fogging and 
gotong-royong will continue.
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人民組屋47戶涉欠租轉租 •st 

•fa  ̂Mil 
丹个賺 

雪释 
矗議 

(莎阿南H日讯）拖欠租金、逾 

期占用、转租他人的人民组屋居 

民，在有关当局采取行动之前，请 

自动搬迁！ 

掌管雪州房屋、城市发展的行政议员哈 

妮查指出，雪州管理的人民组屋分别是哥 

打白沙罗、莎阿南Hicom和双文丹，共有 

4T户违规住户必须搬迁。 

她说，有些住户多年来都不愿缴付租 

金，累积高达2万5250令吉欠款，另外也 

有住户有转租的行为。 

她说，雪州房屋及土地理事会 

(PHSSB)和雪州房屋与地产局合作，在2 
月12日已在哥打白沙罗人民组屋10户和莎 

阿南Hicom人民组屋 

展开第一次驱逐行 

动。 
“据悉，在这场 

行动中，一名雪州 

房屋及土地理事会 

的官员被一户住户 

攻击，当局已经报警处理。” 

2月已發通告促搬遷 

哈妮查说，当局并非不近人情，2月已 

经发出通告要求他们自动搬迁，但是他们 

=/ U 
S又 
未 

$州各地方政府将会各自成 

m立恢复房屋搁置计划委员 

会，冀望能重启州内104个搁置 

计划。 

至今者P不愿配合。 

她促请i迁通告的住户给予配合，让出 

单位给有需要和正在轮候的公众。 

“我们会根据程序先发出搬迁通告，期 

限为14天，若没获得合作，就会展开断水 
断电行动。” 

哈妮查在雪州议会午休时段召开记者会 

时，这么指出。出席者尚有雪州房屋与地 

产局总执行长纳兹米和雪州房屋及土地理 

事会（PHSSB)代总经理旺莫哈末法兹。 

询及搬迁后是否得偿还拖欠的租金，哈 

妮查说，这是他们欠下的债务，有责任承 

担和偿还。 

•的米 
哈违和 
妮规右 
查住为 
彳户旺 
由，草 
丨配哈 
呼合j 
吁搬连 
收迁& 
到；。 
搬左 
迁起 
通纳 
告茲 

州行政议员哈妮查指 

出，州政府将在3个廉 

价组屋进行兴建休闲公园 

试验项目。 

她说，这3个廉价组屋 

别坐落在不同的地方议会， 

即八打灵再也市政厅、安邦 

再也市议会及加影市议会。 

她说，目前州政府还在 

等待雪州经济策划单位 

(UPEN)的拨款。 

“实行後我们看下是什麽 

效果，好的话，可延续到其 

他没有休闲公园的廉价组 
屋。“ 

哈妮查周四出席雪州议 

会，为梳邦再也区州议员黄 

州政府進行試驗項目 

I 3廉屋建休閒公園 
美诗在苏丹御词辩论提出的 

问题作出总结时，这麽指 

出。 

為居民減壓 

她说，一些来自廉价组屋 

的青少年因为没方消遣，继 

而作出烧毁摩哆的举动，值 

得探讨。 
“即使是廉价组屋，都必 

须要有基本设施，而在昂沙 

纳廉价组屋，8座楼共1434 
个单位，要共用一个游乐 

场，继而引发社会问题。“ 

她说，州政府和灣州经济 

策划单位共同研究一份绿肺 

蓝图，认为必须在一些没有 

消遣公园、游乐场的组屋兴 

建开放式的公园。 
“如此一来，可为居民减 

压，减少负面情绪。” 

‘妮查说，违法 

^出租、擅自改 
造“我的雪兰莪房 

屋”的单位，将接 

获罚单。 

她说，针对巴生 

港口区州议员阿兹 
米占提出该区一座 

我的雪兰莪房屋有 

违规的事件，州政 

府已经采取行动。 
“有关组屋共有6 

个单位出租给第三 

者，包括外劳，都 
已经接获罚单。” 

她说，其中有一 

个单位，原本是有3 

间房间，被改造成6 

间房间，像小小的 

格子。 

助雪發國觀篚酬屋 

‘妮查说，雪州房屋与地产局 

令(LPHS)通过6个月奖励计划，协 

助雪州发展机构组屋管理组屋。 

她说，有关计划公开给特定情况的 

雪州发展机构组屋参与。 

“包括还没成立联合管理机构，或 

联合管理机构不活跃的，或发展商不 

活跃，或者居民准备接手组屋的。” 

她说，在6个月的奖励计划中，除了 

提供经费协助，还有培训，如何管理 

好组屋。 
、、我°们会带同参与者参观一些管理 

费达100°。缴交率的组屋，学习管理之 

道。 

酬固月麵計劃 
出
租
改
建
將
接
罰
單 

美丹花園我的雪州房屋 

料明年9月完成 

掌 
管雪州房屋、城市发展事务行政议员 

哈妮查指出，美丹花园PJS4的“我的 

雪州房屋”建筑工程，正在进行中，且进 

展也在如期中，预料可在2020年9月完成。 

她说，申请购买这项计划的房屋，必须 

符合所规定的条件，且每种不同的房屋， 

申请资格也不同。 

她指出，网上申请只需呈交所有规定的 

必要文件，可是，地方领袖的支持函件并 

不是一定要的文件，有呈交这文件的，并 

不能保证一定成功申请购买房屋。 

她说，州政府选择建筑“我的雪兰莪房 

屋”地点是基於需求，以避免浪费资源和 

造成房屋滞销情况。 

曰 

重 
啓 
104 
房 
屋 
擱 
置 
計 
劃 

哈妮查指出，雪州的房屋搁 

置计划分成2类，分别是有问题 

的项目和搁置项目。 

她解释，两者分别是前者迟 

结束、完工了但只获临时住用 

证，后者则是买卖交易完成半 

年，却没有任何施工进展和必 

须获得房地部部长批准。 

她说，恢复房屋搁置计划委 

员会会整理有问题的项目和搁 

置项目的清盘事宜、扮演发展 

商与地方政府的协调员、提出 

解决方案、监督接手发展商的 

进展直至取得入住证、提呈进 

展报告给州政府和出席州政府 

或中央政府的相关会议。 

“我希望这个委员会的成 

立，能让所有房屋搁置计划重 
启。” 
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種醫用大麻 

大臣：需研究 
(莎阿南21日讯）雪州大臣阿米鲁丁指 

出，在州内种植医用大麻的建议，需要展开 

深入的研究。 

他说，还没进行深入研究前，不能实行。 

“这个课题涉及敏感的问题，毕竟大麻仍 

属於危险的毒品，需要研究和监督。” 

阿米鲁丁今曰在雪州议会午休时间，接受 

媒体访问时，这么指出。 

昨天，团结党而揽（Jeram)议员莫哈末 

沙益建议雪政府考虑在州内种植医用大麻。 

他说，大麻不但比油棕的报酬高，而且雪 

州具有潜力成为全世界大麻最大出口国。 

劉為 
M40 
階 

溪比力州议员刘天球 

X促请州政府保留免费 

20立方米水政策，并针对 

M40阶层拟定更多惠民政 

策 

i也坦言，经济问题不仅是 

B40阶层面对的问题，雪州 

许多M40是处於城市贫穷的 

状态。 

他说，许多雪州人民对州 

政府取消全民享有20立方米 

免费水的政策感到失望。 

“雪州许多选民都是M40 
阶层，因此我希望州政府能 
关注这个阶层。” 

文沃球周四辩论雪州苏丹 

御词时提及，；雪州的骨痛热 

症情况严重，其中在雪邦今 

年目前的确诊个案比去年同 
期增加了 200。。。 

他建议地方政府能举办 
重新举办“乾净区” （Zon 
Bersih )比赛，冀望提升居 

民的卫生意识和照顾环境卫 

生。 

^外，他希望雪州政府与 

中央政府的公共工程局合 

作，重启搁置15年的哥打华 

刚山（Kota Warisan) -拉布汉达刚路（Jalan 
Labuhan Dagang)天桥计划。 

“这个计划搁置15年，难道要等2020年雪 

邦旅游年，让游客看到雪邦这一面？“ 

天 
球 
促 
保 
XS73 
田 

免 
費 
水 

層 
提 
供 
更 
多 
優 
車 
/LLi\ 
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圣 
淘沙区州议员古纳拉惹呼吁仲I内各个 

地方政府，针对非法丢弃固体废料活 

动采取更全面的执法行动，包括罚款涉及 

者，还有扣留丢弃固体废料的罗厘，可以 

延长扣扣的期限。 

“我们是否也该探讨修改法令，加重罚 

款 甚至监禁。“ 

’古纳拉四出席雪州议会，参与辩论 

雪州苏丹御词环节时，这么指出。 

他说，一些垃圾的问题甚至引起骨痛热 

症，还有人因此死亡，地方议会必须关 

注。 

“我赞赏士拉央市议会有成立精明队 

伍，更积极执法，希望其他地方议会也仿 
丄 Av ，， 
Wq 

i也说，所有的地方议会也必须确保工厂 

使用州政府批准的固体废料处理单位。 

“一些工厂私下使用自己委任的罗厘执 

法员无法坚定他们把垃圾丢到哪里去。” 

訓魯丁：關注殘障運動員 
^州行政议员莫哈末凯鲁丁指出，州政府关注州内 

^体育员，包括残障运动员，确保残障运动员可顺 

利使用州内体育馆设施进行训练。 

他说，州政府也已致函给各个地方政府，指示和残 

障运动员配合合作，好让残障运动员的训练不会落后 

于他人。 

“残障运动员可以在符合安全的情况下进行训练， 

为2020年残疾人马来西亚运动会做好准备。” 

莫哈末凯鲁丁周四在雪州议会上，口头回答万达镇 

区州议员嘉玛丽雅的口头提问时，这么指出。 

他说，州内有许多体育馆供残障运动员练习，包括 

八打灵再也市政厅体育馆、莎阿南市政厅多用途礼 

堂、梳邦再也市议会3K体育馆等。 

“除了设备，我们也有奖励在2018年残疾人马来西 

亚运动会获得奖牌的残障运动员，一人10万令吉。” 

此外，除了残障运动员，一般残障人士若要使用体 

育场，也可以使用，若有意见，可直接向州政府反 

映。 

•久违了的阿茲敏出席在周四 

的雪州议会。 

濫用洋房非法經商 

纖錮麗意見不 

•阿米鲁•下在头丨问答环 

节耐心回答问题r左为邓章钦，4 

(莎阿南si日讯）八打灵 

再也卡纳加布兰花园（Taman 

Kanagapuram )多间洋房被滥 

用非法经商，武吉加星拉吉夫 

认为执法单位必须加强执法， 

惟双溪比力州议员刘天球认为 

住家改造成为商业用途是许多 

新村或甘榜村民的传统，促政 

府给予宽容。 

拉吉夫在口头问答环节提及卡纳 

加布兰花园的非法经商现象，雪 

州行政议员黄思汉回应说，八打灵 

再也市政厅去年针对非法营业的事 

件，一共发出79张罚单，今年迄今 

则有13张。 

黄思汉说，其中市政厅于2017年 

至2018年，对卡纳加布兰22家非法 

商店采取法律行动，其中18家被提 

控上法庭后已定罪，剩余的非法商 

店则被拆除。 

刘天球随后提出，并非全部小贩 

都有能力开摊做生意，居民非法经 

商的做法只是为讨生活，除了拆除 

行动，希望政府有其他应对方案。 

市廳或官員有權充公 

他的说法立即引来拉吉夫反驳， 

强调卡纳加布兰花园的情况是洋 

房被滥用经商，而不是非法小畈摊 

位。 

刘天球随即解释，他的意思是指 

许多甘榜和新村都有住家改为商业 

用途。 

刘°天球在问答环节提出建议的举 

动弓I起行政议员拿督邓章钦提出议 

会常规，指在这环节只有行政议员 

能回答问题。 

拉吉夫随后提出附加提问，询及 

为何不强制充公非法业者的商品 

时，黄思汉则解释市政厅是援引 

200T年灵市政厅商贸、商业及工业 

执照地方法令，只有在38 (1)条 

文情况下，即执法官员在执行第36 

及3T条文下，可合理在有关联及说 

明的情况下，充公商品。 

“另外，第38 (2)条文，市政 

厅或官员给予权力充公（1)条文 

内容下有执照商业的商品，并须准 

备充品清单，连同附本交给相关执 

照持有人、居民或商业产业、代理 

人等签名。” 
至¥改。用住家成为商业用途，黄 

思汉则说，必须符合指定条规，视 

个案而定。 

大臣：打造教育樞紐育才 
^州大臣阿米鲁丁指出，州政府致力打造雪州为教 

^育枢纽，培育更多学识分子。 

他说，其中美国教育之城波斯顿汇集了众多世界知 

名学府的地方，是州政府参考的例子。 

“我们将致力把雪州打造为教育枢纽，包括在鹅 

唛、沙登，一直到乌鲁冷岳。” 

k米暮’丁在州议会上，口°头回答鹅唛斯迪亚区州议 

员莫哈末希曼的提问时，这么指出。 

他说，州政府也鼓励5大领域的教育研究，包括交 

通配备、生命科学、电子与电器、食品工业及机械器 

材。 

“我们也会稳定教育设施，包括无限上网、交通设 

备，可持续发展得更好。” 

T周四早上的前半段口头问答 

环节，由雪州议会副议长达罗 

雅主持。 

—黄思汉说，州政府为可 

循环塑料垃圾进行竞标， 

可是却无人问津。 

'I'll 行政 

^议员西蒂 

玛丽亚强调，骨 

痛热症预防胜于治 

疗，比起有确诊 

病例后的后续工 

作，事前的预防 

和教育更为重要。 

她指出，许多人不知 

道，当黑斑蚊被传染了骨 

痛热症病毒，它所产下的 

卵都会含有这病毒。 

她说，黑斑蚊只需大约 

20仙硬币面积的积水就可 

产卵，而在没水的情况 

下，虫卵可生存长达6个 

月。 

她直言，雪州一直是骨 

之冠，虽然每当有确诊病 

例，地方政府都会喷蚊 

雾，但这只能消灭成年蚊 

子，虫卵依旧能继续成 

长 

最重-°的预防工作是杜绝黑斑 

需要全民一起合作才能消灭 

瓜冷雙溪南眉塑料垃圾 

m漢：無人招標 
&管雪州地方政府、公共交通及华人新 

•f"村发展事务行政议员黄思汉指出， 

州政府曾就位于瓜冷双溪南眉（s u n g a， 

Rambai)的塑料垃圾进行招标，可是却无 

人问津。 

他在周四的雪州议会口头问答环节上 

说，有关竞标活动是在地主的同意下进 

行，既然塑料垃圾无人问津，州政府因此 

指示地主于5月清完塑料垃圾。 

他补充，截至3月4日，清理工作仍在进行 

中。 
°他也指出，瓜冷一带总共有33家回收厂遭取 

缔，并在较后已全面停止操作，其中22间已完 

全清空，剩下的11间则还没完成清理工作，州 

政府给的期限同样在今年5月。 

至于没有被买家买走的塑料垃圾，黄思汉说，负责人可把这些 

垃圾交给州政府认证的废料处理单位。 

武吉柏侖東建新醫院？ 

雪衛局 

她强调， 

蚊繁殖温床， 

里斑蚊。 

…西蒂°玛丽亚周四出席第14届第2季第1 

次雪州议会口头问答环节时，如是回答 

多名州议员提出的骨痛热症课题。 

她提及，我国是继澳洲之后， 
g二个实行“以蚊制蚊”的国 

°她提出其他预防方案，包 

括消灭黑斑蚊和喷蚊雾、举 

行讲座会或小组讨论、鼓励 

社区举办大扫除、以及地方 

政府加强执法。 

州行政议员西蒂玛丽雅指 

^出，雪州卫生局至今没接 

获在武吉柏仑东兴建新医院的 

申请。 

她说，卫生局在接获申请 

后，也要先研究是否合 

一'“每个州议员都 

提出要在选区兴建 

医院，必须正式 
提出申请。” 

西蒂玛丽雅周四在雪州议会 

上，口头回答荅冬加里区州议 

员哈鲁马依尼的提问时，这么 

指出o 
哈°鲁马依尼说，武吉柏仑东 

人口越来越多，而最靠近的 

医院在偏远的新古毛，且已残 

旧，非常不便。 

针对这点，西蒂玛丽雅说， 

新古毛医院距离武吉柏仑东36 

公里，床位使用率只是55.8°�� 

殘障人士行動委會 

為殘友領頭^ 

申請轉換土地建診所 
•州行政议员西蒂玛利亚指出，斯迪亚阿南目前有 

^发展商拨出的诊所土地，惟土地拥有权转换程序 

未完成，雪州卫生局将会申请转换土地用途。 

她说，目前斯迪亚阿南的居民可以到中路的政府公 

共医疗诊所（1 0公里)、莎阿南第7区（1 0公里）和武吉 

古打（Bukit Kuda)(13 公里）。 

她也说，在斯迪亚阿南有13间诊所注册在“健康关 

怀计划” (Skim Peduli Sihat),在这项计划下的公 

众可以到诊所求医。 

她周四出席第14届第2季第1次雪州议会口头问答环 

节时，如是指出。 

中路州议员莫哈末法鲁拉兹提出附加提问，询及能 

够就求医人数庞大，要求增加政府公共医疗诊所人 

手。 

西蒂玛丽亚指出，诊所人手的安排权限隶属卫生 

部，不过法鲁拉兹可以致函给卫生部提出增派人手的 

诉求。 

f管雪州卫生、福利、妇女及家庭事务 

行政议员西蒂玛丽亚指出，雪州政 

府的残障人士行动委员会（Majlis Tindakan 
Orang Kelainan Upaya )旨在为残障人士争取权 

益，同时也让社会因他们而更进步。 

她说，州政府已拟出11项措施来实行目的，包 

括，为所有不同残疾级别的身障人士拟出长期和 

短期的未来计划、大规模的展开社会醒觉运动， 

推广残障人士接受教育和训练的重要性及鼓励私 

人企业雇用残障人士、提高身障人士的健康检 

查注册、准备专为残障人士使用的目的地指标 

(Directory)�增加身障者的职训计划和教育、 

修改宪法以维护身障人士权益、打造无障碍环境、 

拟出让社会更大幅度接受身障人士的计划、收集身 

障人士的情况资料以做研究和采取所需行动来确保 

他们的权益受保障。 

除此，她也指出，该行动委员在去年的10月期间 

曾进行残障人士的工作坊，并获得14个来自政府及 

非政府组织的团体来参与，以协助残障人士在未来 

的社会内也受保护；该行动委员会依然开放让所有 

相关团体加入，以改善残障人士在社会的地位。 

^^9 :: 霞 

•西蒂玛丽亚就骨痛热症课题作出回答。 

古
納
拉
惹
•
•
嚴
懲
非
法
丟
棄
廢
料 

Page 1 of 2

22 Mar 2019
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Central • Audience : 233,713 • Page: C2
Printed Size: 1736.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 34,244.00 • Item ID: MY0035473912

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



MPSJ現場繳罰#服務 

去年收2萬1410罰款 
(吉隆坡H日讯）梳邦再 

也市议会推出的现场缴付交 

通罚款服务（1GP0S)，在 

2018年收到2万1410令吉罚 

款，共1135张罚单。 

市议会发文告指出，这项 

服务是市议会在20 16年推 

出，在市议会的管辖区内各 

地设立柜台，让违例者可当 

场使用信用卡或扣账卡缴付 

罚款，无需再到市议会排 

队。 
“公众只需向在场的官员 

表示要缴交交通罚款，官员 

就会检查事主的欠款，缴交 
后会当场发出收据。” 

这项服务也在2017年为市 

议会赢得各地方政府创新服 

务奖，及同时也获得雪州政 

府颁发的最佳产品奖。 

缴
交
罚
款
即
可
。 

•
车
主
只
需
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往
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台 
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聯邦農糧銷售局備400人隱量 

州政府大廈圓 
(莎阿南日讯）雪州政府大厦飘 

果香！ 

在^管雪州农历工业事务行政议员 

依兹汉哈欣安排下，联邦农粮销售局 

(FAMA)今日准备了三、四百人分量 

的水果，与州议员、州政府官员和媒 

体共享。 

雪州议长黄瑞林指出，每一届的雪 

州议会都会推广不一样的产品，上一 

届是咖啡，今天则是水果。 

他说，雪州有生产多元化的水果， 

加上近期天气炎热，许多议员和媒体 

都有中暑现象，所以也准备了椰水让 

大家饮用。 

他说，雪州议会进行期间，官员和 

媒体都会特别多，透过这方式能让更 

•联邦农业销售局于周四的雪州议会上送来水果，黄瑞林（左起）、依 

茲汉、阿米鲁丁和联邦农业销售局总监阿都汉，一同分享水果。 

多人认识雪州的水果，比起其他零星 

宣传方式来得有效。 

至于在雪州政府大厦走廊设置临时 

图书馆，他说，只要得到他的批准， 

就可以在雪州政府大厦宣传。 

“临时图书馆只是在议会期间开 

放，楼上3楼的图书馆则是平曰的工 

作时间开放，公务员都欢迎来看书， 
提升阅读风气。” 

精明計劃參與意向表達 

歡迎民衆購買表格 
^明雪仲I传递单位（s S DU ) 

孑月邀请私人界、学者、开放 

者等f位为2019年雪州精明计划 

参与怠向表达(Expression of 

-i ri"j-pr^p ) 

该单位总k玛兹兰指出，有兴趣 

者可在本月26日至4月5日，早上9 

时30分至下午5时，到精明雪州传 

递单位总部购买相关的文件和表 

格。 
“所有的表格，内含各种意向 

表达，必须在4月12日前交回到总 
咅口0，， 

”i也联同雪州大臣阿米鲁丁召开记 

者会，作出上述宣布。 

阿米鲁丁说，2019年是精明雪州 

传递单位执行雪州精明计划的第3 

年。 f也说，精明雪州计划专注12个领 

域，分别是政府、发展、数码基 

建、垃圾管理、教育、能源管理、 

水供管理、农业、交通、安全及保 

安、灾难管理，以及保健管理。 

“惟这次开放收集意见的范围， 

可专注在精明泊车、地区网络、数 

据中心、闭路电视分析、精明街道 

照明灯、精明脚踏车、精明管理及 
精明能源与建筑。” 

•者左 
阿等2 
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->2019" 
右牵及 
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^州山 
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惡达5AMKL 
三蘇丁揶揄希盟 

沒兌現承諾 

惡达5AMKL 

工；溪武隆州议员拿 

督三苏丁揶揄 

希望联盟一直无法兑 

现大选承诺，才会在 

士毛月州议席补选落 

选。 

他恭贺来自巫统的 

查卡里亚中选为士毛 

月州议员，壮大雪州 

反对党阵容，期许查 

卡里亚扮演好反对党 

的角色，维护人民的 

利益。 

他周四辩论苏丹御 

词时指出，希望联盟 

在509大选前，向人民 

许下许多承诺和大选 
,倉言，但是一直无法 

兑现。 

他说，希盟在雪州 

之前的无拉港、斯里 

斯迪亚和双溪甘迪斯 

州议席补选能够胜 

选，因为当时选民对 

希盟的宣言有信心， 

但来到士毛月州议席 

补选，选民已经对希 

盟失望。 
“希盟的竞选宣言 

如废除大道收费站、 

豁免高等教育基金贷 

款等，但是一直都没 

有兑现，选民感到失 

望继而把选票投给国 

阵。” 

尽管三苏丁对希盟 

大选宣言揶揄了 

番，不过他仍赞扬雪 

州去年取得高投资 

额，促进州经济发 

展。 
°他说，雪州在高度 

发展雪州当儿，不可 

忽视人民需要的素质 

生活，尤其河流受亏 

染一事，有必要加强 

监督工作，确保工厂 

垃圾和化学物不会造 

他提及，州政府每 

年财政预算案都有拨 

款保护河流，然而巴 

生河经过多年的努力 

不见有改善污染。 

因此，他建议在沿 

河两岸应该严控发展 

申请，以免污染了河 

流。 
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掌 管雪州投资、 

工商及中小 

型工业事务的行政 

议员拿督邓章饮坦 

言，任何一个领域 

工厂都不可能做到 

零污染程度，即使 
人们每一天的生 

活曰常都不可能做 

到。 

他说，人们每天 

的生活都和塑料脱 

离不了，既然无法 

避免的造成环境污 

染，那么人们应做 

就是如何将这 

些污染品解决和分 

的， 

些? 

解。 

、次 他在周四的雪州 

议会下午的总结环 

节时指出，近曰即 

将在万津开设的制 

纸厂其实是来自中 

国香港的厂商，并 

不否认在过去曾有 

媒体报导，该厂商 

曾在国外的工厂发生污染事件，可是， 

这仅是个案。 

投資者須先通過批准 

他强调，任何欲在我国开设工厂的投 

资者，必须先通过环境局批准，厂家才 

能接下去下一步申请工作，州政府的角 

色，是确保工厂都有遵守规则，并时刻 

监督他们的操作。 

邓章钦也指出，州内的中小型企业能 

为我国和雪州吸引外资投资，因此中央 

和雪州政府不可能不协助这些企业家。 

他说，州政府在过去几年来都推出不 

同规模的国际会展，制造机会让本地企 

业家将产品带到国际市场，至今，雪州 

政府已带了至少5000名企业家走出国 

际。 

另外，邓章钦在说出任何一系的工厂 

都会造成环境污染问题一事，士毛月州 

议员札卡里亚也表示赞同，唯轰埠州议 

员沙烈却在此时询问对方，“罗斯玛到 

访士毛月了吗？ ”引起哄堂大笑。 

我国前首相拿督斯里纳吉曾承诺，若 

国阵在士毛月补选中胜出，就会带同其 

夫人罗斯玛到访士毛月。 

议长黄瑞林也在场提醒沙烈，勿在议 

会上提出不相干的话题，以免扰乱议会 

中的所有议员。 
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(力口影2 1曰 

讯)蕉赖十一哩 

天尊宫获刘蝶集 

团捐赠神屈后面 

一块面积达753方 

尺的土地，作为 

•陈佩君（左4)移交土地捐赠信给傅添来（左5)，左起是黄瑞雄、黄添来、王 

永威、李鸿业、江德发、苏仁强、詹庆强及陈添喜。 

作為貯存室及廚房 

天尊音(MBl贈地 
神庙的贮存室及厨房。 

有关土地捐赠信今日由刘蟝集团 

特别计划经理陈佩君移交给天尊宫 

主席拿督傅添来。 

傅添来说，神庙自1993年起向春 

山园发展商刘蟝集团申请有关土 

地，今曰终于如愿，正式获赠土 

地。 

自1993年起申請 

他说，天尊宫神庙土地面积目前 

有1万2000多方尺，加上庙前由该庙 

管理的空地，总共有约3万方尺。 

他今日在赠地仪式上说，刘蟝集 

团在70及80年代发展春山园时，没 

保留神庙土地，当年发展商建好屋 

子准备向土地局申请住用证时，土 

地局发现了天尊宫旧庙的存在，于 

是要求发展商把道路改道，以保留 

神庙o 

他说，1995年时任无拉港州议员 

拿督何启利协助申请庙地，但在 

2006年遭雪州宗教理事会拒绝，指 

有关土地已颁布为空地（Kawasan 
Lapang) 0 

“在何启利争取下，2008年大选 

前雪州政府批了地，神庙在大选后 

顺利缴交地价税，但还是有居民反 

对这块土地改为神庙地。” 

他说，该庙顾问拿督黄添来当时 

与时任雪州行政议员刘天球讨论， 

最后建议把神庙地与附近一块幼儿 

园土地交换，但又遭部分居民反 

对，最后还带上法庭，法庭最终裁 

定天尊宫胜诉。 

出席见证赠地仪式者包括黄添 

来、天尊宫名誉主席拿督江德发及 

詹庆强、总务陈添嘉、财政黄瑞 

雄、法律顾问李鸿业、加影市议员 

苏仁强及刘蟝集团产业管理经理王 

永威。 

i
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1 •福賓今年截至3月1 

全國现 

今年截至3月15日 

(八打灵再也21日讯）根 

据卫生部数据显示，大马骨 

痛热症疫情不断升高，从今 

年初至3月15日，共发生了 1 

万8205宗骨痛热症，以及夺 

走了 17条人命，此疫情十分 

骇人！ 

数据显示，去年一共发生了6563宗 

骨痛热症，但是今年截至3月15日，就 

已发生了 1万8205宗骨痛热症，比去年 

翻了整整3倍。 

数个市议员受访时称，最常发生骨痛 

热症的区域是在雪州哥打哥文宁，至今 

已发生了74宗骨痛热症，而此疫情的 

動. 
I当局接获有人患上骨疡热症后，都会派员到住宅区附近喷蚊雾 

高峰期是在1月至3月期间。 

哥打哥文宁74宗 

市议员称，现今炎热的天气对于蚊虫 

的滋生将会有所影响，蚊虫会去寻找较 

阴的地方来遮阳，而那些瓶罐和花盆的 

积水将会是蚊虫最佳的繁殖温床，所以 

家里要常打理好卫生，才不会让黑斑蚊 

悄然侵入。 

议员们告诫民众，务必要定时清理花 

园内外，必要时还需要大家齐心协力 

和市议员们一起与黑斑蚊"抗衡”。 

(TSI ) 
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雪兰莪州议会 

黄思漢•• 22厳完成清理 

瓜冷洋垃圾料5月清完 

棕原地上的4000公吨 

非塑料，供有兴趣的合 

法塑料再生业者投标， 

以清理辖区废塑料，可 

止，地主解届时必须将 

土地清理完毕。 

针对阿末尤努斯询及 

业者是否将洋垃圾移 

(沙亚南21日讯）掌 

管雪州地方政府、公共 

交通及新村发展事务的 

行政议员黄思汉披露， 

早前被查封的瓜冷区33 

间非法洋垃圾工厂已停 

止运作，其中22间已完 

成清理工作，另外11间 

还在清理中，估计将在 

5月份清理完毕。 

黄思汉今天在雪州议 

会的口头提问的环节 

上，这么回答伊党昔江 

港州议员阿末尤努斯有 

关瓜冷洋垃圾的情况。 

他指出，瓜冷县议会 

曰前启动非法工厂的 

“洋垃圾”废塑料招标 

程序，开放仁嘉隆双溪 

南眉（Lot 2627 )的油 

迄今仍没有人投标。 

他说，瓜冷县署及土 

地局援引国家土地法 

典，向该地主发出谕令 

需恢复土地原状的7A 

通知信（Notis7A )， 

否则土地局有权充公土 

地。 

他解释，地主目前仍 

在进行清理的工作， 

而有关期限是至5月为 

至其他地区，黄思汉 

则说，业者必须按照国 

家固体废料管理局的标 

准，将洋垃圾移至指定 

的地方。 

受询及有关消拯局针 

对非法燃烧垃圾的报 

告，黄思汉表示，迄 

今未获得相关报告。 

(TSI ) 

觀察噴霧教育大掃除 

雪政府加强毒蚊防範 
'=|=' ,州是全国骨痛热 

症最_的州属1 

尤其是在人口密集的 

地方或雨季时期，会 

出现更多骨痛热症案 

例，因此雪州政府将 

从4个方面预防骨痛 

热症工作，以达到预 

防胜于治疗效果。 

掌管雪州卫生、福 

利及加强妇女与家庭 

事务的行政议员西蒂 

玛丽亚今日在回答行 

动党双溪比力州议员 

刘天球的•头提问时 

说，雪州将从观察骨 

痛热症情况、到黑区 

喷蚊雾、教育醒觉工 

作及大扫除活动方面 

著手。 

她提醒民众“黑斑 

歧不仅可在极少量的+ 

净水产卵，同时一只 

带病毒的黑斑蚊产下 

的卵，也同样带有病 

毒。她说，骨痛热症 

的预防工作必须双方 

面努力，州政府及雪 

州子民必须给予配 

合，携手合作才能达 

到对抗骨痛热症的目 

标。同时，州政府拨 

出300万令吉作为骨 

痛热症预防工作的费 
用° 

她说，州政府会要 

求政府机构举办醒觉 

运动，确保政府机构 

及官联公司的资产范 

围环境卫生及避免成 

为黑斑蚊繁殖温床及 

骨痛热症黑区。 

此外，西蒂玛丽亚 

说，尽管学校未成为 

骨痛热症繁殖温床， 

但我也提醒州内学校 

校长有责任照顾校园 

范围的环境，保持校 

园的卫生。（TSI ) 

涉非法營業 

卡納嘎普蘭22店被控 

根 
据数据显示，自 

:2017 及 2018 年 

期间，八打灵再也市 

政厅已把在卡纳嘎普 

兰花园非法营业的22 

间商店提控上庭，其 

中18间被定罪，并拆 

除部分商店。 

掌管雪州地方政 

府、•公共交通及新村 

发展事务行政议员 

黄思汉说，灵市政厅 

的发展规划组是针对 

数项涉及非法的商业 

活动采取行动，其 

中包括照护中心（7 

间）、买卖车辆或罗 

里（5间）、汽车维 

修（1间）和摩多展 

示厅（1间）等等。 

他今早于雪州议会 

上回应武吉加星州议 

员拉吉夫提问时也 

说，灵市政厅在去年 

和今年针对该花园的 

非法营业分别发出79 

张及13张罚单。 

不过，拉吉夫较后 

也在附加提问上说， 

尽管灵市政厅有到该 

花园执法，惟却无法 

遏制非法营业，因此 

要求州政府强制充公 

非法营业的业者商 
品° 

针对此事，黄思汉 

解释，根据2007年 

商业、工业及贸易执 

照（八打灵再也）法 

令，只有在38 ( 1 ) 

条文情况下，即执法 

官员在执行第36及37 

条文下，可在合理及 

说明情况下，充公商 

品�（TSI ) 

$_{_对而榄州 

"bT议员莫哈 
大種 
臣植 
I 大 

及淋 

ii 

鉍待 
題研 

究 

末建议雪州瓜 

雪为种植大麻 

中心一事，雪 

州大臣阿米鲁 

丁指这只是项 

建议，考量这 

项建议前，应 

当有完善研究 

报告及监管措 

施，而且这涉 

及许多敏感的 

部分。 

他是在午休 

期间回答记者提问时说， 

在考量这项建议前，还有 

许多研正在进行中，而且 

目前无需种直大麻。 

阿米鲁丁说，根据危险 

毒品法令，我国是禁止种 

植大麻树或拥有大麻，否 

则将抵触危险毒品法令第 

39 ( B )条文等。他强调， 

他会在总结苏丹御词辩论 

时，再次作出相关回应。 

而榄州议员莫哈末是昨 

日在议会上建议在雪卅 

瓜雪发展为种植大麻地， 

并设有研究与出口大麻中 

心，让雪州成为世界最大 

大麻生产地。 

针对公正党武吉兰樟州 

议员黄洁冰日前出席州议 

会，其服装不符合规格一 

事，阿米鲁丁要求议员必 

须尊重议长的指示，同时 

遵守议会条例。（TSI ) 
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沙益建议雪州政府 

打造全球鼉大•大麻产地 
(吉隆坡21日讯）土团党而榄州议员莫哈末沙益认为 

用大麻生产地区。 

雪州可以成为全世界最大的医 

他说，既然瓜拉雪兰莪被指为农业聚集地，那 

他的选区应该可以成为生产及出口医用大麻的中 

心o 

每年带来900万收入 
他举例，每一英亩的油棕园每年可赚取30••令 

吉，而一年收割三次的医用大麻，每年可以带来 

900万令吉的收入。 

他指出，若雪州能够提供超过1••英亩的土地 

种植医用大麻，雪州将成为全世界最大的医用大麻 

生产地。 

莫哈末沙益周三在雪兰莪州议会上，如是指 

出o 

他说，根据《1952年危险毒品法令》，允许政 

府部门种植医用大麻，而国家毒药研究中心总监莫 

哈末依沙教授目前正进行一项研究，且也同意与一 

家本地公司合作，种植和出口医用大麻。 

他指出，既然卫生部长拿督斯里祖基菲里是瓜 

拉雪兰莪的国会议员，要是获得中央政府的同意， 

雪州政府也应该给予配合生产医用大麻。 

无论如何，公正党依约区州议员依德利斯提 

醒，生产医用大麻将为执法上带来麻烦。 

他说，大麻曾经用作医疗用途，但最后会却被 

滥用，就如鸦片和吗啡，这些都是必须受管制的危 

险毒品。 

“即使是一些普通的药物，都很难被控制。” 

也是一名医止的份趣制甘(；丰士. 士鱼昍凸左始生丨丨 

药物上所面对的问题，因此必须要有更好的执法。为 

此，莫哈末沙益表示，大麻的种植控管必须要比其他 

植物来得严谨，它不同于油棕，种植大麻需要有如同 

其他种植大麻的地区如美国及加拿大的控管。# 

雪大臣反对种大麻 

土; 
,著团结党雪州而揽州议员莫哈末沙益建议 

•雪州可鼓励种植医用大麻，但却被雪州大 

臣阿米鲁丁极力反对。 

根据雪州政府喉舌《当今雪州»(Selangorkini)报 

道，阿米鲁丁今日在雪州议会厅大堂召开记者会时强 

调，大麻属于危险毒品，雪州不应该种植大麻。 

“我们需要研究和不断监管。现时，我不认为需要 

(种植大麻)。”昨天，莫哈末沙益在州议会辩论雪州苏 

丹施政御词时建议，大麻比棕油的报酬高，雪州具有 

潜力成为全世界最大的医用大麻出口地。# 
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刘蝶集团捐蕉 

翻 (加影21日讯）刘蝶集团今日 

捐赠一幅753平方尺，坐落在 

蕉赖春山同的地段给蕉赖11 

里天尊宫。 

该地段与天尊宫毗邻，天 

尊宫将把该地段辟为货仓和厨 

房用途。 

辟货仓厨房 

刘蝶集团特別计划经理陈 

佩君今日代表该集团把地捐赠 

给天尊宫，函件由天尊宫主席 

拿督傅添来接领，法律顾问李 

鸿业律师见证。 

出席者包括加影市议员苏 

天尊宫获刘蝶集团捐赠一幅753平方尺的土地 

仁强、刘蝶集团产业策划副经 

理王永威、天尊宫顾问拿督黄 

添来、名誉主席拿督斯里江德 

发、詹庆强、总务陈金喜、财 

陈佩君（左四）把函件移交给天尊宫，由傅添来接领，左起黄 

瑞雄、黄添来、王永威、李鸿业、江德发、苏仁强、詹庆强及 

陈金喜。 

政黄瑞雄等人。 

傅添来说，天尊宫坐落春 

山同11/7路，占地1万2900 

多平方尺，现址在2008年获 

得雪州政府批准，旧庙宇是在 

蕉赖11里华小旁的马路保留 

地。 

他说，天尊宫现址建成 

后，加影市议会也批准该庙管 

理庙前的停车场空地，而停车 

场空间也作为蕉赖11里和春 

山同居民做功德的地点。 

他说，春山同第1期房屋 

发展计划在1970年进行，而 

第2期房屋发展计划是在1980 

年进行，现址旁的地段属于刘 

蝶集W，感谢该集W把该幅地 

段捐给天尊宫。 
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卡那加布兰花园 18住家非法经营定罪 
八打灵再也市政厅于2017 

至2018年，巳把卡那加布兰花 

园(Taman Kanagapuram) 22 家 

非法在住家进行商业的业者控上 

法庭，其中18家巳定罪，部分 

也巳被拆除。 

掌管雪州地方政府、公共交 

通和新村发展事务的行政议员黄 

思汉说，发展规划组是针对数项 

罪行采取行动，涉及的商业活动 

有7宗非法经营的照顾中心、5 

宗买卖车或罗里、一宗汽车服务 

及一宗摩托车展示，共15宗。 

他今早口头回应武吉加星州 

议员拉吉夫的提问时，这么说。 

询及为何不强制充公非法业 

者的商品时，黄思汉说，据2007 

年灵市政厅商贸、商业及工业执 

照地方法令，只有在38 (1)条 

文情况下，即执法官员在执行第 

36及37条文下，可合理在有关 

连及说明的情况下，充公商品。 

“同时，据38 (2 )条文， 

市政厅或官员给予权力充公（1) 

条文内容下有执照商业的商品， 

并须准备充公清单，连同附木交 

给相关执照持有人、居民或商业 

产业、代理人等签名。” 

他说，据知灵市政厅针对非 

法营业，在去年就发出了 79张 

罚单及今年迄今有13张。 

此外，双溪比力州议员刘天 

球附加题问时指出，并非全部小 

贩都有能力开摊做生意，居民非 

法经商的做法只是为了讨生活， 

除了拆除行动，希望政府有其他 

应对方案。 

不过，拉吉夫站起来澄清 

说，卡那加布兰花同有许多别墅 

洋楼被改为商业用途，主要是租 

金比商店来得便宜，商店却乏人 

问津而空置，该些业者不是非法 

小贩。 

刘天球解释，其意思是指许 

多甘榜和新村都有住家改为商业 

用途，包括史里肯邦安，并提出 

一些见解与意见，此举引起行政 

员拿督邓章钦的关注，并援引议 

会常规指，在议会只有行政议员 

可问答问题；刘天球回应要求州 

政府关注传统住家营商的特殊， 

黄思汉认为住家充作商业用 

途有些地区是可有条件的允许， 

但须按个案作出了解。 
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茜蒂玛丽亚：雪州蚊症冠全国 

“做好预防教育最佳对策” 
雪州行政议员茜蒂玛丽亚 

直言，雪州的骨痛热症数据“ 

直都是全国之冠，最佳解决方 

案是事前预防与教育。 

她说，很多人不知道，当 

黑斑蚊被传染了骨痛热症病 

毒，所产下的卵都会含有这个 

病毒，黑斑蚊只需约20仙硬 

币面积的积水就可以产卵，在 

没有水的情况下，虫卵可以生 

存K达6个月。 

茜蒂玛丽亚掌管雪州卫生 

、福利、妇女及家庭事务，她 

今旱口头回答多名议员有关骨 

痛热症的提问时这么说， 

此外，她说，我国是继澳 

洲之后，第二个实行“以蚊制 

蚊”的国家。 
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阿米鲁丁表示，精明雪州 

计划下共12事项目且专注于多达 

60多项倡议。为了确保能够满足 

人民的需求，推动计划的开销恰 

当。私人界、学术界和发展和创 

新领域的积极参与和建议是非常 

重要。 

「12项目包括精明治理、精 

明能源、精明水源管理、精明废 

弃物管理、精明开发基础设施、 

精明数码基础设施、精明交通运 

输、精明安全设施、精明灾难管 

理、精明农业、精明医疗保健以 

及精明教育。」 

阿米鲁丁是今午在州议会休 

息时段，在雪州议会礼堂召开新 

闻发布会时如此表达。 

陪同出席的，包括精明雪州 

传递单位主任法米博士、雪州投 

资促进机构总执行长拿督哈山及 

精明雪州单位总经理马兹兰等。 

推「意向表达」书 

另一方面，阿米鲁丁也透 

露，精明雪州传递单位从今天 

起，在一个星期内将推出「意向 

表达」书“以邀请私人界参与集 

思广益，他们的宝贵意见将纳入 

2019年度的精明雪州计划。 

任何有兴趣参与精明雪州的 

单位和人士，从3月26日起到4月 

12日为止，在上班时间9时30分至 

下午5时，可到精明雪州传递单位 

15楼办公室购买与「意向表达」 

书相关的文件。并于4月12日中 

午12点之前，把本身的建议交回 

予精明雪州传递单位。 

有关「意向表达」书的精 

明计划，包括雪州精明停车解决 

方案、雪州地方网络、雪州数据 

中心、雪州闭路电视分析、雪州 

精明街灯系统、雪州精明资源回 

收、精明行政管理和精明能源和 

建设。 

另一方面，询及而榄州议员 

莫哈末建议雪州可计划，将瓜雪 

农业中心发展成为世界最大大麻 

生产地一事，阿米鲁丁指出，这 

只是项建议，还有许多细节尚在 

探讨中。 

大臣认为在考量这项建议 

前，应当有完善研究报告及监管 

措施。他指会在总结苏丹御词辩 

论时，作出回应。 

莎阿南2 1日讯雪 

州大臣阿米鲁丁表示， 

为了迈向2 0 2 5成为精 

明州属，精明雪州传 

递单位将公开「意向表 

达」书(Expression of 

Interest),让私人领域有 

机会参与精明雪州计划， 

同时针对政府的发展方针 

以表达私人界的意见。 

阿米鲁丁宣布精明雪州传递单位将公开「意向表达」书（Expression of Interest)，让私人 

领域有机会参与精明雪州计划。 _伍信隆_ 
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zri 莎阿南2i日讯 

yL I雪州大臣阿米鲁丁 

表7^，由于大麻仍在 

^ 危险毒品法令的管制 

下，同时涉及多项敏 

^感课题，因此雪州政 

府现阶段无意发展医 

用大麻种植业。 

IS. 「现阶段，我认 

田为雪州无需发展医用 

,U大麻种植业‘特别是 

大麻仍受到危险毒品 

八法令的管制。我们需 

进行更多研究及严格 

管制大麻，因此我不 

> 认为雪州有必要落实 

M 医用大麻种植业。;』 

他是于今日在雪 

\\\/ 州议会大厦召开新闻 

发布会时，受询及而 

榄州议员莫哈末赛罗 

斯里建议州政府发展医用大麻 

种植业一事，这么表7F。 

莫哈末赛罗斯里是于周 

三在州议会辩论雪州苏丹施政 

御词时，建议雪州政府在瓜拉 

雪兰莪发展医用大麻种植业， 

将雪州打造为全球医用大麻最 

大出口国。 

他说，种植医用大麻比 

种植油棕的报酬更高。他举 

例，油棕每一年一英亩可以赚 

取3000令吉，相反医用大麻一 

年可以有3次收成，赚取高达 

900万令吉。 
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大臣吁遵守穿著指南 

莎阿南21日讯|雪州议会女 

性穿著指南引发争议。对此，雪 

州大臣阿米鲁丁捍卫雪州议长黄 

瑞林，并呼吁各界遵守议长发出 

的穿著指南。 

他说，议长发出的穿著指 

南已清楚列明在雪州议会常规及 

法令，议长是根据议会常规发出 

有关指示，而非自行裁量（Budi 
Bicara ) ° 

他强调，若有任何一方不满 

意议会常规内的穿著指南，则应该 

在雪州议会上提呈动议进行辩论。 

阿米鲁丁是于今日在雪州议 

会大厦召开新闻发布会时，向媒 

体这么表示。 

雪州议长黄瑞林日前在议会 

厅内训诫身穿白色西装外套的武 

吉兰樟州议员黄洁冰，并提醒州 

议员出席议会时必须身穿深色的 

西装外套及穿著整齐，以维护雪 

州议会的形象。他也强调，雪州 

议会并非时尚秀，州议员不应该 

穿的五颜六色。 

不过，黄洁冰之后反击黄 

瑞林性别歧视，并促后者关注更 

重要的议题，而非西装外套的颜 

色。 
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吉隆坡21日讯丨 

「感恩有您慈善联盟全 

民关怀义卖会」共联合 

12所慈善与公益单位， 

联办一场马来西亚最 

大型室内义卖会，以弘 

扬「帮助他人，传播爱 

心」的精神，希望通过 

大家的努力，共同铸就 

爱的长城。 

是场义卖会将会在 

4月21日（周日）早上9 

时至下午3时举办。联办 

单位包括有感恩有您慈 

12 
单 
位 
联 
办 

下 
月 
慈 善团、天禄洒人间慈善 

机构、隆耀慈善团、海 

i=I洋慈善团、慈爱行、欢 

乐宝善心团、双福残障 

个自强发展协会、莲花生 

慈爱之家、68心愿老人 

院、甘露亭老人院、安 

^ 宁之家和菩提之家。 

而举办义卖会的主 

要目的，是为了给联办慈善团体和 

公益中心筹募扶助或运作基金，在 

社会公益事业中发挥作用，以帮助 

有需要人士或家庭。 

义卖会节目丰富，包括捐血 

活动、免费视力检查、家庭亲子互 

动游戏、舞狮、义唱表演和抽奖 

节目�300个食物、干粮物资义卖 

档位�LAWA提供妇女家庭问题法律 

援助、马来西亚生命线协会提供心 

理咨询、提供公积金申请与咨询服 

务、安邦市议会安排预防黑班蚊醒 

觉柜台，以及地方州议员安排官员 

处理雪兰莪州政府福利申请。 

义卖会所售固本，将依据个 

别团体或中心所筹，供作团体的扶 

助基金或中心的运作基金。所有 

固本在售出后，不要拿取固本的人 

士，可交由联办单位，代为捐赠于 

孤儿院、老人院、残障中心或弱势 

群体，达至双重行善。联办单位诚 

心呼吁各界善心人士慷慨解囊。 

如有任何询问可直接联系义 

卖会负责人，包括大会主席莫普杰 

014-6671713�筹委会主席吕吕 

锦威019-2289300�义卖会地点落 

在Galaxy Ampang Mall ， Level 3 ， 

Jalan Dagang ， Taman Dagang ， 

68000 Ampang，Selangor D. E� 
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走廊设阅读角落多种水果供领取 
莎阿南21日讯|果香与书 

香弥漫整个雪州议会！ 

今曰的雪州议会现场有 

切好的蜜瓜、黄梨，以及龙 

珠果等水果已分好装入盒子， 

方便记者、议员及工作人员领 

取，同时也备有香椰让大家享 

用0 

另一边厢，州议会走廊 

多了小型图书馆暨阅读角落， 

备有舒适的椅子和书籍让人 

借阅。在直播州议会辩论的同 

时，也有人在专注看书！ 

雪州议长兼适耕庄州议员 

黄瑞林受询时指出，这些水果 

都是掌管雪州基本建设、公共 

设施、农基工业及农业现代化 

事务的行政议员依兹汉，带来 

招待大家的。 

推广本地水果 

他表示，州政府可借此平 

台推广本地水果，也可让大家 

在这炎热的天气多吃水果，维 

持身体水分和健康，不至于病 

倒。 

「州议会往后在午休中， 

都会尽量准备不同的本地水果 

供大家品尝，让大家了解雪州 

生产的各种水果，下一轮或是 

适耕庄水果。J 

与此同时，黄瑞林也解 

释，雪州议会厅大楼旁的附 

属大楼的第3楼其实有座图书 

馆，可惜很多人并不知道。 
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雪州教g局放眼在=年内，说服60%辍学的1 

厂学生&或1987名辍学生通过「,辍学活动」， 

重新回到校园上i桌。S•豪r: 

4县属鼉严重選^ 
HT摄学里画 

巴生21日讯雪州教育局主任莫哈末沙烈表示，雪州今年 

共有3311名学生辐学，其中4个县属的学生辐学问题最严重， 

包括八打灵柏兰岭、巴生、乌鲁冷岳及鹅唛。 

他表示，雪州教育局鉴定出 

的辍学主原，包括未成年结婚、 

没有兴趣上学、学生被开除学籍 

及暂停学籍等。 

他说，教育局也发现中学生 

的辍学率比例较高，不排除有些 

学生是面对经济、健康及交通问 

题时而被迫辍学，也有学生则是 

因为染上毒瘾、而摄学。 

莫哈末沙烈是于今日在巴 

生国中主持「雪州零辍学活动」 

后，在记者会上这么表示。陪同 

出席者包括教育部特别活动、学 

生事务及学校日常主任哈里斯。 

莫哈末沙烈表示，雪州教育 

局已落实多项措施，以减少雪州 

学生辍学的问题，其中包括推展 

「零辍学活动」。 

说服学生重回校园 

「通过这项活动，教育局将 

成立3个委员会，包括调查辍学学 

生委员会（JPMC)、提升中学录 

取委员会（JPEM )及管理高风险 

辍学学生委员会（JPMBC )�� 
他表7F，教育局放眼在一 

年内，说服60%辍学的学生，或 

1987名辍学生通过「零辍学活 

动」重新回到校园上课。 

莫哈末沙烈也说，「零摄 

学活动」获得县教育局、雪州 

教育局、雪州穆斯林捐献机构 

(Lembaga Zakat Selangor )以及 

社会福利局的支持。他说，这项 

活动推展以来，雪州从今年截至 

2月为止，学生辍学的问题有明显 

减少。 

「雪州教育局成功说服多名 

辍学学生回到校园，例如刚才就 

有6名小学生及1名中学生已同意 

回到校园。」 
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协助中小企和制造业走向国际 
莎阿南21日讯|掌管雪州 

投资、工商业事务与中小型企业 

的行政议员拿督邓章钦表示，本 

地人口和经济市场太过小，只注 

重于招商引资是无法改善本地经 

济’最好的方法其实是协助本地 

中小企业和制造业走向国际。 

邓章钦今午在总结雪州苏丹 

殿下的御词时指出，马来西亚的 

人口跟邻国印尼相比，已不是一 

个档次，从东南亚市场来看，更 

是我国人口的好几倍。因此，制 

造业要发展就必须走出国门，而 

雪州政府一早就准备协助中小型 

企业发展。 

他表示，雪州投资促进机构 

很早以前就已开始走向国际，连 

续3次举办国际商务峰会，当中雪 

州国际商业展览会都已举办5届。 

不止以国际贸易中心为目标，同 

时也定位为东盟经济门槛和桥头 

堡0 

「通过国际商贸峰会，我 

们让中小企业和制造业中走向国 

际平台。同时我们也建立了智慧 

城市论坛、数码经济论坛，以及 

东盟商业会议多个交流平台。另 

外，在今年也加入研究和创新展 

览，提供本地大学有一个创新研 

究的发挥平台。」 

针对国内风险工业造成污 

染的问题，邓章钦表示，没有任 

何工业是可达到零污染的，因此 

为有效管制工厂所弓I发的污染课 

题“新设的工厂率先取得环境局 

的把关。 

「新设的工厂必须获得地方 

政府和技术单位的批准，方可开 

始运作。一旦工厂被发现没有准 

守条例，我们将要求相关执法单 

位采取行动。」 
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雪加緊監督防露天焚燒 
莎阿南21日讯I受雪邦和瓜拉 

冷岳的林火影响，雪州多个地区的 

空气污染指数一度破百，属于不健 

康水平。对此，雪州行政议员许来 

贤宣布，雪州环境局已启动多项应 

对机制，展开紧密监督，确保情况 

受到控制。 

许来贤表示，雪州环境局已分 

别于1月10日及15日在泥炭土地及 

佐汉斯迪亚启动防止露天焚烧行动 

和标准作业程序（SOP)。此外， 

当局也将在易发生露天焚烧的地区 

进行巡逻、加强利用无人机观察露 

天焚烧现场等。 

他指出，根据大马烟霾行动 

指南，雪州的烟霾情况处于初级 

警告，为此他呼吁民众减少户外 

活动。 

许来贤是于昨日在雪州议会大 

厦召开新闻发布会时，向媒体这麽 

表示。他说，国内天气燥热造成许 

多地区发生林火，导致万津的空气 

受到污染，其中还在进行灌救的有 

森林永久保护区部12、13和15、第 

二中环衔接大道（ELITE)往北27 

公里处一旁的草丛，以及双溪比力 

一带的油棕相关园地。 

「雪州5个空气污染监测站 

还在持续观察中，截至19日下午 

3时，这5个站口，即莎阿南、万 

津、巴生港、瓜拉雪兰莪和八打灵 

再也的指数维持在51至100之间的 

中等水平。」 

他也表示，针对涉及露天焚烧 

的相关人士和单位，当局目前已发 

出5张罚单，另有1宗仍在调査之间 

排名个。 

焚燒者可監禁5年 

「根据《1974年环境品质法 

令》第29 (A)条文，露天焚烧者 

一旦罪成，将被罚款不超过50万令 

吉，或监禁不超过5年，或两者兼 

施。每项罪行可施加最高2000令吉 

的罚款。」 

另外，他也表示目前不会因烟 

霾问题暂时关闭学校，惟当局将根 

据教育部的通令行事。 

若欲知各地区的空气污 

染指数，可下载在手机应用 

程序MylPU或浏览环境局官网 

www.doe.gov.my。此外，民众 

一旦发现任何露天焚烧，可致电 

1-800~88-2727向环境局投报。 

许来贤向媒体展示第二中环衔接 

大道（ELITE)往北27公里处一 

旁的草丛发生林火事件。 
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30年新高雪去年投資額189億 
莎阿南21日讯|雪州2018年投 

资表现取得飞跃性的增长，不仅是 

超出预期目标，也创下过去30年来 

的最高纪录！ 

雪州大臣阿米鲁丁表示，根 

据大马投资发展局发布数据指出， 

雪州去年共批准了 241项制造业项 

目，占全国最高，所取得的投资 

额高达189亿4700万令吉，相较于 

2017年的55亿令吉，增加238%。 

「其中外国直接投资及国内直 

接投资分别增涨了 400 • 7%和136、 

即各占108亿3700万令吉和81亿令 

吉o J 

「新投资项目也相较于前一 

年，增加了 427趴即达到135亿 

2200万令吉，至于投资扩张项目去 

年则达到54亿令吉，相较于2017年 

增加了79.2%。」 

「总体而言，去年制造业共创 

造出1万8475个工作机会，占全国 

最高，相较于2017年的1万31个工 

作机会，增加了84%。」 

阿米鲁丁是于今日公布雪州 

2018年投资表现成果时，如此表 

示。出席者包括雪州秘书拿督莫哈 

末阿敏阿曼、雪州财政司拿督诺阿 

兹米、雪州行政议员拿督邓章钦及 

投资雪兰莪机构首席执行员拿督哈 

山阿兹哈里。 

金屬製品貢獻最高 

他也指出，在外来投资方面， 

中国是投资额最高的贡献国，去年 

所取得的投资额高达39亿令吉，至 

于曰本则是投资项目最多的国家， 

去年批准了 27个项目。 

他也说，以行业分类的话，金 

属制品是投资额贡献最局的彳了业， 

高达68亿令吉，其次则是纸张、 

印刷及出版业（S1亿令吉）、橡胶 

产品（I 2亿令吉）、食品加工（8 

亿3500万令吉）及塑胶产品（6亿 

9800万令吉）。 

「除了制造业之外，雪州去年 

在服务业方面，也创下全国最高的 

投资额，即达57亿8400万令吉，较 

2017年的45亿令吉增加，其中国内 

阿米鲁丁（左3)周三在雪州议会公布雪州2018年投资表现成果， 

其中制造业去年成功创下189亿令吉投资额，是过去30年来的历史新 

高。左起为诺阿玆米、莫哈末阿敏阿曼、邓章钦及哈山阿玆哈里, 

投资达49亿令吉，外来投资占8亿构和各政府单位的努力与合作。」 

8150万令吉。」 他也放眼，雪州能够在今年达 

「雪州去年的投资表现，彰显到100亿令吉的投资额，并相信在 

出国内外商家对雪州政府行政透明目前经济正面发展的情况下，这项 

和效率的信心，还有投资雪兰莪机目标有望达成。 
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報道•陳詩蕙 

(八打灵再也21日讯）雪州各地方政 

府设立的脚车道非但没有不受落，连带的 

脚车店也越开越多，显示更多人响应州政 

府提倡的“以脚车代步”运动！ 

不过，市议员受询时也强调，当局必须做 

好脚车道路线规划，确保脚车骑士无需与轿车 

并肩而行，并且严厉取缔阻碍脚车道的交通T 

具，以及危害脚车骑士的驾驶者。 

《大都会》社区报记者针对伊党昔江港州 

议员阿末尤努斯日前在雪州议会上，指雪州人 

民对于使用脚车代步的反应十分冷淡，且雪州 

政府所建设的脚车道也无人问津_ •事电访数名 

市议员。 

嚴玉梅：車輔貪方便停腳車道 

FV I_i 

生市议员严玉梅表示，脚车道的存在有其意义 

.和必要性，惟巴生永安镇•带却仍有许多驾驶 

人士，为图方便而将车辆停放在脚车道上，反造成脚车 
骑士必须“让路”：、 

“该区的脚车道使用率不错，居民和脚车爱好者都 

有在用，只是面对车辆停放在脚车道的问题，所以我们 

黄瑞林（右）及黄亚详早前曾齐声呼吁脚车骑士 

和交通使用者使用共用脚车道时需谨慎，以免酿意外。 

(档案照） 

要不断地执法和监督。” 

她提及，巴生北区警区去年曾公布，该区曾发生--

宗脚车骑士遭人撞后逃事故，说明脚车道对脚车骑士起 

着重要的保护作用： 

“永安镇已发生一个案件，有关骑士最终逝世，所 

以我们呼吁驾驶人士空下脚车道，保护骑士。” 

骑脚车是许多到访适耕庄的游客， 
最热爱的休闲活动之一。（档案照） 

严玉梅：脚车 

道的存在，对保护 
脚车骑士有着一定 

意义和必要性，希 

望驾驶人士空出脚 

车道，避免将车辆 

停放在脚车道上8i 

萧欢延：雪州 

境内部分脚车道的 

路线或位置有欠理 

想，尤其建在普通 

车道上的脚车道， 

不符合安全考量。 

黄亞詳腳車道保障遊客安全 

秉持“大車讓小車”精神 

，玉梅强调，其实有许多人非常喜欢脚 

车运动，从脚车店的顾客有增无减可 

以看出，且州政府一直都有在推广，而脚车道有 

其很好的作用和意义。 

她认为，倘若所有人在开车时，都能互相体 

恤和尊重，秉持“大车让小车”精神，相信就能 

鼓励更多父母让子女外出骑脚车。 

她也提及，巴生市区近期还会再新增一些脚 

车路线，州政府也会继续进行类似的推广，鼓励 

脚车运动。 

沙 
白县议员黄亚详表示，相较 

于其他地区，适耕庄的脚车 

道多为游客使用，加上出租脚车行业 

蓬勃，脚车也是许多游客到访时所使 

用的游览工具，因此脚车道的存在， 

有其必要性，且也能保障游客的安 

全。 

他坦言，当地现有的脚车道设于 

道路上，确实有欠理想，惟当局如今 

已物色和规划出-条设于稻田区的新 

路线，更能方便游客游览观光。 

“首个脚车道当初因为第一次规 

划，所以没有很仔细地规划路线，但 

是我们目前新物色的路线，会避开市 

区道路，路线更为恰当，如果有拨款 

的话，就能落实。” 

蕭歡延建普通車道上存危險性 

沙 
亚南市议员萧欢延认为，雪 

州境内部分脚车道的路线或 

位置有欠理想，尤其建在普通车道上的 

脚车道，似乎不符合安全考量。 

“原本的两条车道，漆両成脚车 

道，原本普通的车道变成不普通的车 

道，感觉对脚车骑士有一些危险性，所 
以相信许多人也不敢骑脚车。” 

市議員：確保騎士無需與車爭道 

腳車道規劃須做底 
糾』通魁，「丨各 

•巴生永安镇的脚车道是于2017年8月 

正式推介，目前使用率显著增加，吸引附 

近居民和脚车爱好者使用。（档案照） 

沙亞南擬打造腳車路線 

萧 
欢延指出，他所领养的区域目前尚 

未有脚车道，惟沙亚南市政厅近来 

有意在沙亚南Eco Ardence新城镇一带打造脚 

车路线；届时，他将建议当局避免将脚车道 

建在车道上，也希望能鼓励更多人使用脚车 

道，作为运动用途。 

欢延在受询 

M时提及，会 

骑脚车者一般是以运动 

为主，而大多脚车爱好 

者则有特定的路线和地 

点，路线甚至长达数十 

公里到数百公里，因而 

也不太会使用脚车道。 

他也提及，若以脚 

车道鼓励大众改骑脚车 

上学上班，天气太炎热 

却是其中考量，就算短 

短数公里路程，往往也 

能满身大汗，进到室内 

则会感觉全身不舒服， 

所以大家仍崇尚以轿车 

代步。 

騎
車
者
一
般
以
運
動
爲
主 
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2019安邦再也鐵人三項 

及兒童路障挑戰賽 

曰期 3月24日（星期日） 

时间：早上70寸30分至中午12时 

地点：Trek Basikal TEKAS Taman Bukit Indah Ampang. 

主办：安邦再也市议会 

查词：Muz (012-669 1787)�Munira (013-634 2236)� 
Haz (019-221 4069) 
备注：秩人三顶报名费为60令吉；儿童路障挑战赛报名费为 

30令吉 
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邓章钦（第一排右一）向刘天球（第三排左一）解释，援引议会常规， 

只有行政议员可以在会上回答拉吉夫的提问。 

在卡納嘎普蘭花園非法營業 

22業者控上庭拆商店 
(沙亚南21日讯）掌管雪州地 

方政府、公共交通及新村发展事务行 

政议员黄思汉指出，2017及2018年期 

间，八打灵再也市政厅巳把在卡纳嘎 

普兰花园（Taman Kanagapuram )非法 

营业的22间商店提控上庭，其中18间 

被定罪，并拆除部分商店。 

他说，灵市政厅的发展规划组是 

针对数项涉及非法的商业活动采取行 

动，其中包括照护中心（7间）、买 

卖车辆或罗里（5间）、汽车维修（1 

间）和摩哆车展示厅（1间）等等。灵 

市政厅在去年和今年针对该花园的非 

法营业分别发出79张及13张罚单。 

他是在今早于雪州议会上回应武 

，加星州议员拉吉夫提问时，这么表 

/J�a 

拉吉夫要求充公营业商品 

不过，拉吉夫较后也在附加提问 

上表示，尽管灵市政厅有到该花园执 

法，惟却无法遏制非法营业，因此要 

求州政府强制充公非法营业的业者商 

品。 

对此，黄思汉解释，根据2 0 0 7  

年商业、工业及贸易执照（八打灵 

再也）法令，只有在38 (1 )条文情 

况下，即执法官员在执行36及37条文 

下，可在合理及说明情况下，充公商 

品。 

“同时，根据3 8  ( 2 )条文，市政 

厅或官员给予权力充公38 { 1 )条文内 

容下，有执照商业的商品，并须准备 

充品清单，连同附本交给相关执照持 

有人、居民或商业产业、代理人等签 
名。” 

刘天球：住家充商用需关注 

此外，针对卡纳嘎普兰花园有许 

多别墅洋房因住金便宜而改造为商业 

用途一事，双溪比力州议员刘天球在 

附加提问环节时提及，甘榜或新村的 

住家充作商业用途一事较为严重，并 

要求州政府认真看待此事。 

黄思汉解释，尽管住家充作商业 

用途有些地区是有条件的允许，惟须 

按个案作出了解。 

由于刘天球在附加提问环节的说 

法疑似误解和回应拉吉夫的提问，引 

起雪州行政议员拿督邓章钦和拉吉夫 

纷纷站立反映。 

先是邓章钦指援引议会常规，只 

有行政议员可以在会上回答州议员的 

提问；至于拉吉夫则解释，卡纳嘎普 

兰花园的非法商业活动以在租金较便 

宜的别墅洋房居多，若这些非法商业 

都搬进控制的商店营业，则可解决该 

花园的非法商业活动问题。 
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蕉獲 

^劉 
I I鍾 

哩S 
天S 
尊_ 
宮贈 

地 

陈佩君（左四）把函件移交给傅添来（右六）。左起为黄瑞雄、黄添来及 

王永威；右起是陈金喜、詹庆强、苏仁强、江德发及李鸿业。 

(加影21日讯） 

刘蝶集团今日将蕉赖 

春山园占地753平方 

尺的地段，赠给蕉赖11哩天尊宫。 

有关地段与天尊宫毗邻，天尊宫 

将把该地段辟为货仓和厨房用途a 

刘蝶集团特别计划经理陈佩君代 

表该集团，把地段捐赠给天尊宫，天 

尊宫主席拿督傅添来接领函件，由法 

律顾问李鸿业律师见证。 

傅添来说，天尊宫现址是在2008 

年获得雪州政府批准，现址建成后， 

加影市议会也批准该庙管理庙前的停 

车场空地，而停车场空间作为蕉赖11 

n里和春山园居民做功德的地点。 

他说，天尊宫现址旁的地段属于 

刘蝶集团，他感谢该集团把该幅地段 

天尊宫获得刘蝶集团捐赠753平方尺的土地。 

捐给天尊宫。 总务陈金喜、财政黄瑞雄、 

出席移交仪式包括天尊加影市议员苏强及刘蝶 

宫顾问拿督黄添来、名誉主集团产业策划副经理王永威 

席拿督斯里江德发、詹庆强等。 
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天尊宫。有关地段与天尊宫毗邻，天尊宫将把该地段辟为货仓和厨房用途a刘蝶集团特别计划经理陈佩君代表该集团，把
地段捐赠给天尊宫，天尊宫主席拿督傅添来接领函件，由法律顾问李鸿
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設委員會恢復擱置工程 叭妮査也说，雪州 

房屋及土地理 

事会在鉴定不合格的租户 

后，先发出要求14天内搬 

迁的公函，-旦租户逾期 

居住，则会断电。 

当记者询及若拖欠 

租金者愿意搬迁，但却无 

法偿还租金时，哈妮査表 

示，当局不可能豁免有关 

租金，但会和租户协商。 

妮査也宣布在雪 

州各地方政府成 

立恢复搁置计划委员会， 

以保护购屋者的权益及监 

督复工的搁置计划， 

她解释，恢复搁置计 

划委员会的功能包括作为 

购屋者和发展商等单位的 

协调人、建议如何解决搁 

进度、准备工程报告给州 

政府及出席在州或联邦政 

府的搁置计划会议等。 

她也补充，雪州境内 

的搁置计划共有104项， 

并可分为两种，分别是有 

问题的计划或被搁置的计 

划。 

“有问题的计划就是 

发展商延迟竣工、工程已 

竣工，惟还没取得人伙准 

证（CF )；而被搁置的 

计划则是购屋者签署买卖 

合约半年后，T程毫无进 

展，并获房地部长确认是 
搁置计划:” 

哈妮査希望随着该委 

员会的成立，可以解决搁 

置计划的问题和让州内更 

多的搁置计划复工3 

(沙亚南21曰讯）掌管雪 

州房屋及城市生活事务行政 

议员哈妮查表示，雪州房屋 

及土地理事会（PHSSB )及 

雪州房屋与地产局（LPHS ) 

于今年2月在雪州政府管理的 

3座人民组屋进行组屋漂白计 

划时，发生1名官员遭拖欠租 

金的租户打伤事件& 

她补充，上述单位是在2月12 

日于哥打白沙罗人民组屋和Hk:om 

沙亚南人民组屋，分别针对10个 

及5个单位进行第•阶段的漂白计 

划时，发生官员在哥打白沙罗人 

民组屋被打伤事件；当局事后也 

已备案。 

她解释，当局之所以进行组 

屋漂白计划，主要是因为有些租 

户已违反租赁条件，如租用期限 

已到但仍不搬迁、拖欠租金超过 

3000令吉、滥用组屋单位，如出 

租给他人等。 

ISP 
拖欠租金仍逞兇 

1官員通打傷• 
1戶欠8年租金遭對付 

哈 
举例，其中有一名租户拖欠的 

租金多达2万5250令吉。上述组屋 

单位的租金为每个月250令吉，所以根据计 

算，该租户已拖欠约8年的租金。 

“雪州政府不会对那些没有遵守人民组 

屋条例和不符每年更新租约条件的租户做出 

妥协，反之会采取行动对付他们。 

哈妮査今午于雪州议会举行的新闻发布 

会上表东，FJ前哥打白沙罗人民组屋和Hicom 

沙亚南人民组屋分别有22和25个违规的组屋 

单位已接获搬迁信，但至今仍未搬迁。 

她也说，截至今年2月，哥打白沙罗人 

哈妮查强调，州政府不会对那些 

没有遵守人民组屋条例的租户做出妥 

协，反之会采取行动对付他们。 

民组屋共有11个空置单位、Hicom沙亚南人 

民组屋有36个空置单位，而双文丹人民组屋 

的空置单位则有170个。不过，部分双文丹 

人民组屋的空置单位正在进行维修，以在日 

后出租给民众。 

她补充，随着当局在3月19日面试租户 

后，目前分别有203、440及213名申请者等 

待批准迁人哥打白沙罗人民组屋、Hicom沙 

亚南人民组屋及双文丹人民组屋。 

出席新闻发布会者包括雪州房屋与地产 

局首席执行员纳兹米及雪州房屋及土地理事 

会代总经理万莫哈末法兹礼a 

限
1
4日
內
搬
遷 

先
發
公
函 

3地各選出組屋建休間公園 LPHS将通过6个月奖励计划 

•州行政议员哈妮査指出，雪 

州政府将在八打灵再也市政 

厅、安邦再也市议会及加影市议会中各 

选出一个组屋，以进行兴建休闲公园的 

试验项目a. 

她补充，目前州政府还在等待雪州 

经济策划单位（UPEN)的拨款，-旦 

计划取得良好效果，日后则可在其他没 

有休闲公园的组屋实行有关计划。 

哈妮査是在今午于雪州议会上，针 

对首邦市州议员黄美诗在苏丹御词辩论 

提出的问题作出总结时，这么指出。 

她举例，-些来自组屋的青少年 

因为没有地方消遣，继而作出烧毁摩哆 

的举动，如位于首邦市昂沙娜组屋中， 

8座楼共1434个单位，却共用一个游乐 

场，因此引发社会问题。 

指廉价组屋也要有基设 

“即使是廉价组屋，都必须要有基 

本设施0 ” 

因此，州政府和雪州经济策划单位 

共同研究一份绿肺蓝图，认为必须在一 

些没有消遣公园、游乐场的组屋兴建开 

哈妮査说，雪州房屋与地产局 

(LPHS )将通过6个月奖励计划，协助 

雪州发展机构组屋管理组屋。 

她说，在6个月的奖励计划中，除 

了提供经费协助、还有培训及如何管理 

好组屋；有关计划公开给面对问题的雪 

州发展机构组屋参与。 

“还没有成立联合管理机构、联合 

管理机构不活跃、发展商不活跃或居民 

准备接手组屋的都可以参与。” 

届时，雪州房屋与地产局也将代参 

与者参观一些管理费达100%缴交率的 

组屋，从中学习管理之道。 

nyV4,|=l3fe： [―I N I ̂ i 放式的公园，相丨g可为居民减压，减少 

哈妮查：目刖尚待UPEN撥示欠 负面的情绪。” 

任务。 

鄭章欽：獲相關單位批准 

新工廠須讓環境局把關 
•管雪州投资、工商及 

•中小型工业事务的行 

政议员拿督邓章钦表示，没有任 

何工厂是可以达到零污染的，因 

此为有效的管制工厂所引发的课 

题，新设的T.厂必须率先取得环 

境局的把关。 

他是在总结苏丹御词时表 

示，新设工厂必须获得地方政府 

和技术单位的批准，方可开始营 

业。 

"-旦工厂被发现没有遵守 

条例，我们将要求相关执法单位 

采取行动。” 

他提到，近日即将在万津开 

设的制纸厂，其实是来自中国香 

港的厂商，而且因地段的关系， 

只有批准在万津设厂。 

“过去确实曾有媒体报道， 

指该厂商曾在国外的工厂发生污 

染事件，可是这仅是个案。 

“州政府的角色就是确保这 

些工厂都有遵守规则，并时刻监 

督他们的操作。” 

为推广本地水果，雪州 

议会今日午休膳食提供来自 

雪州水果谷的各种水果，包 

括黄梨、蜜瓜及火龙果等。 

_黄瑞林（左起）、依兹汉 
及大臣阿米鲁丁在午休期间一 

起吃水果。 

三蘇丁 ：別步金金河污染後塵 

促嚴控雪沿河發展申請 

雪州水果谷特產 

午休膳食有美味本地水果 

中，尽量准备不同的本地水 

果，供大家品尝，让大家了解 

雪州生产的各种水果，下一轮 

或是适耕庄水果。” 

巫 
统双武隆州议员二苏 

丁针对雪州境内有4或 

5条河流受到有毒废料与固体垃 

圾的废料污染一事，呼吁雪州政 

府严控沿河两岸的发展申请，以 

免步上巴西古当金金河污染事件 

的后尘！ 

他在今午是参与辩论环节 

时表示，虽然雪州在去年取得高 

投资而促进州经济发展，不过州 

政府必须知道，当河流因没有被 

照顾而被污染时，除了将影响人 

民的生活素质，也将危及生命： 

同时，=苏丁也在会上恭 

贺士毛月州议员査卡利亚中选 

为人民代议士，壮大州反对党阵 

容，并揶揄由于希盟政府迟迟没 

有兑现竞选诺言，导致选民在补 

选中转而重新支持国阵。 

+推广本地水果，雪 

力州议会今日午休膳 

食提供各种本地水果，包括香 

椰！ 

据现场观察，切好的蜜 

瓜、黄梨及龙珠果等水果已分 

好并装人盒子，方便让采访的 

记者、议员及工作人员领取， 

同时也备有香椰让大家享用a 

雪州议长兼适耕庄州议员 

黄瑞林受询时指出，这些水果 

都是掌管雪州基本建设、公共 

设施、农基工业及农业现代化 

事务的行政议员依兹汉，特从 

雪州水果谷带来招待大家的。 

他说，不仅可以借此平台 

推广本地水果，也可以让大家 

在这炎热的气候多吃水果以解 

暑，避免病倒。 

“我们日后州议会午休 

附属大楼有图书馆 

另外，黄瑞林也说， 

议会厅大楼旁的附属大楼 

(Bangunan Annex )的3楼其 

实设有图书馆，可很多人并不 

知道。 

他说，因此该图书馆在 

州议会展开的期间，都会在州 

议会外的走廊处设有小型图书 

馆，以做推广的工作。 

/、正党武吉兰樟州议员基 

A黄洁冰今天再缺席雪$ 

州议会！ j穿 
雪州议长黄瑞林在周二针,. 

对黄洁冰的外套发言后，尽管黄/jjC 
洁冰后来指她接纳议长对女性 

衣着规范的指示与决定，所以接"PJ 

下来会身穿暗色外套出席州议@ 

会，惟她昨天和今天都缺席州议& 

会，再引起各报记者的注意。is 
黄洁冰在周二穿浅绿色连丨‘ 

身裙及白色西装外套出席雪州/n 

议会，黄瑞林在议会午休前，主羞 

不仅直指黄洁冰的穿着不符合g 

女议员的穿着规范，同时也提胃 

醒男女议员都必须穿着黑色外 

套。 

当时，黄瑞林也说，他已向所有 

男女议员发出服装仪容的提醒，即男 

性和女性全都必须穿着黑色外套，否 

贝ij，他将会采取行动。 

他强调，他针对黄洁冰的外套发 

言一事，并非是针对个人及女性，而 

是为维持雪州议会神圣的精神。 

“若有州议员对此感到不满， 

可根据州议会第43项条规提呈动议辩 
论。“ 

经本报记者向议长查询，证实没 

有收到黄洁冰的请假通知。 

“我也不懂她明天会不会来。” 

他说，根据1971年水牛管制条例， 

地方政府土地是不允许词养水牛及牛， 

而在地方政府土地上饲养的牛群可被列 

为无主人的流浪牛群。 

“地方政府可尝试与饲主会面及给 

予警告，不让牛群在公众地方走动。” 

他说，地方政府也成立特别队伍， 

在接获投诉后，充公在公众地方游荡的 

牛群。 

°另外，行动党班达马兰州议员梁德 

志发问附加提问时表示，班达马兰有许 

多游荡的牛群在路旁排泄，影响市容。 

依兹汉则回应表示，巴生市议会有把那 

些牛群捉至英达岛，惟交通费偏高，也 

鲜少有饲主赎回牛只。 

將憲報頒布農業用途 

尋地解決遊蕩牛群 
|解决牛群游荡问题，雪州政 

力府正在寻找-块适合的政府 

土地，以宪报颁布为农业用途计划的土 

地！ 

掌管雪州基本建设、公共设施、农 

业现代化及农基工业事务的行政议员依 

兹汉回答公正党双溪甘迪斯州议员扎瓦 

威的口头提问及附加提问时表示，由于 

转换手续繁琐，因此需要更多时间来进 

行，因此州政府需要更多时间来完该项 

任务。 

大臣：只是一項建議 

州政府目前無需種大麻 

州大臣阿米鲁 

丁表示，州政 

府会不会同意种植大麻-

事还言之过早，目前也只 

是一项建议，还有许多研 

究正在进行中。 

他认为，州政府目前 

无需种植大麻。 

他是在午休期间回答 

记者提问时说，在考量这 

项建议前，应当有完善研 

究报告及监管措施，而且 

这涉及许多敏感的部分。 

“根据危险毒品法 

令，我国是禁止种植大 

麻树或拥有大麻，否则 

将触犯危险毒品法令第39 

(B)条文等。” 

他说，如论如何，他 

指会在总结苏丹御词辩论 

时，再次作出相关回应 

据了解，而榄州议 

员莫哈末赛是昨日在议会 

上建议在雪州瓜雪发展为 

种植大麻地，并设有研究 

与出口大麻中心，让雪州 

成为世界最大的大麻生产 

地。 

另外，针对公正党武 

吉々樟州议员黄洁冰日前 

出席州议会，其服装不符 

合规格一事，阿米鲁丁要 

求议员必须尊重议长的指 

示，同时遵守议会条规。 

邀各界參與意向表達 

SSDU26日起發售表格 
•属于雪州大臣机构的精明雪 

州传递单位(Smart Selangor 

Delivery Unit或简称SSDU)，邀请 

各私人界参与2019年度“意向表达 

(Expression Of Interest )“，为精明雪 

州的各种活动提供意见和看法，以便日 

后可合作。 

该单位将在本月26日至4月5日期 

间，于早上卯寸至下午5时，公开让私人 

界购买“意向表达”表格，而参与的私 

人界必须在4月12日中午12时之前，将 

“意向表达”建议书呈上《 

须与各界合作打造精明州 

雪州大臣阿米鲁丁在州议会午休时 

段，召开新闻发布会，向媒体透露上述 

详情。 

阿米鲁丁说，精明雪州计划下共12 

个领域，而且专注于多达60多项倡议， 

为此雪州必须与私人界、学术界及创新 

领域积极合作，确保雪州成为精明州。 

“这12个领域精明治理、精明能 

源、精明水源管理、精明废弃物管理、 

精明开发基础设施、精明数码基础设 

施、精明交通运输、精明安全设施、精 

明灾难管理、精明农业、精明医疗保健 

以及精明教育。” 

他说，今次向私人界所收集的意 

向表达书，内容必须包括雪州精明停车 

解决方案、雪州地方网络、雪州数据中 

心、雪州闭路电视分析、雪州精明街灯 

系统、雪州精明资源回收、精明行政管 

理及精明能源和建设。 

在场者包括雪州投资促进机构总执 

行长拿督哈山、精明雪州传递单位执行 

董事法米及项目管理董事马兹兰Q 

是
哈
山
。 
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瓜冷11津垃圾麻瀆理中 
黃思漢：料5月份完成 

•il‘ 
雪州議會會議 

(沙亚南21日讯）掌管雪州地方 

政府、公共交通及新村发展事务的行 

政议员黄思汉指出，尚有11间的洋垃 

圾工厂仍在清理中，估计将在5月份清 

理完毕。 

废塑料仍无人投标 

他说，日前被査封的瓜冷区33间非法洋 

垃圾工厂已停止运作，其中22间巳完成清理 

工作，另外11间还在清理中。 

“至于瓜冷县议会日前启动非法工厂的 

‘洋垃圾’废塑料招标程序，开放仁嘉隆双 

溪南眉（Lot 2627)的油棕原地上的4000公 

吨非塑料，供有兴趣的合法塑料再生业者投 

标，以清理辖区废塑料，可迄今仍没有人投 
标。” 

他是今日在口头提问的环节上，这么回 

答伊党昔江港区州议员阿末尤努斯有关瓜冷 

洋垃圾的情况。 

他说，瓜冷县署援引国家土地法典，向 

该地主发出谕令需恢复土地原状的7A通知信 

(Notis7A ),否则土地局有权充公土地。 

“地主目前仍在进行清理的工作，而有 

关期限是至5月为止，地主解届时必须将土 
地清理完毕。” 

此外，阿末尤努斯质疑业者是否将洋垃 

圾移至其他地区时，黄思汉则表示，业者必 

须按照国家固体废料管理局的标准，将洋垃 

圾移至指定的地方。 

同时，阿末尤努斯也询及有关消拯局针 

对非法燃烧垃圾的报告，惟黄思汉表示迄今 

未获得相关报告。 

黄思汉指出， 

间非法洋垃圾工中 

清理干净。 

被查封的33 

22间已经 
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西蒂：雪案例全國最高 

4方面預防骨痛熱症 
(沙亚南21日讯〉掌管雪州 

卫生、福利及加强妇女与家庭事 

务的行政议员西蒂玛丽亚表示， 

雪州政府将从4个方面预防骨痛热 

症工作，以达到预防胜于治疗效 

果！ 

她在回答行动党双溪比力州 

议员刘天球的口头提问时表示， 

雪州将从观察骨痛热症情况、到 

黑区喷蚊雾、教育醒觉工作及大 

扫除活动方面着手。 
“雪州是全国骨痛热症最高 

的州属，尤其是在人口密集的地 

方或雨季时期，会出现更多骨痛 
热症案例。” 

病毒黑斑蚊产卵也带病毒 

西蒂玛丽亚提醒民众，黑斑 

蚊不仅可在极少量的净水产卵， 

同时一只带病毒的黑斑蚊产下的 

卵，也同样带有病毒。 

她说，骨痛热症的预防工作 

非常重要，因此州政府积极推行 

骨痛热症醒觉运动，惟她表示， 

骨痛热症的预防工作必须双方面 

努力，州政府及雪州子民必须给 

予配合，携手合作才能达到对抗 

骨痛热症的目标。 

“同时，州政府拨出3 0 0万 

令吉作为骨痛热症预防工作的费 

用。同时，我国也是继澳洲之 

后，第二个实行以蚊制蚊的国 
家。” 

要求政府机构办醒觉运动 

西蒂玛丽亚说，州政府会要 

求政府机构举办醒觉运动，确保 

政府机构及官联公司的资产范围 

环境卫生及避免成为黑斑蚊繁殖 

温床及骨痛热症黑区。 

“同时，尽管学校未成为骨 

痛热症繁殖温床，但我也提醒州 

内学校校长有责任照顾校园范围 
的环境，保持校园的卫生。” 
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